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Inhoudslijst            CZ. Steenderen

Datum Onderwerp Melk
mln.kg.

M.geld
100 kg.

Boter 
kg.

Kosten 
100 kg.

X / 1920 / 1925 / 1930 / 1940 / 

1899 Opgericht

1896-06-27 Verg. G.O.M.v.L. Over – coöp. – Boterfabriek

1898-08-06 Verslag vergadering Coöp Roomboterfabriek

1899 Gegevens 5 juni (begin) t/m 31 dec. (76 le. / 300 k.) 1,190 f 3,525 f 1,195 f 0,777

1900

1900-01-06 Verslag verg. veefonds Steenderen – plan fokver.

1900-03-03 Verslag lezing Hylkema over fok- en controlever.

1900-04-21 Knipsels: CZ. Geg. '89 en Fokver. Stat. in St. Crt

1907-09-28 Bezoek deelnemers internationale zuivelcongres

1908-04-04 Verslag voorjaarsvergadering – gegevens 1912

1910 f 0,67

1911-12-20 Verslag algemene najaarsvergadering CZ.

1912-03-13 Verslag vergadering Controlevereniging

1912-03-27 Verslag voorjaarsvergadering – gegevens 1911 6,122 f 4,354 f 0,63

1912-11-27 Verslag Lezing  Controlevereniging

1912-12-28 Verslag algemene najaarsvergadering CZ.

1913

1913-01-18 Verslag oprichtingsverg.  Stierenvereniging

1913-02-05 Verslag vergadering Stierenvereniging

1913-02-05 Verslagvergadering  Controlevereniging

1913-03-11 Verslag voorjaarsvergadering – gegevens 1912 7,179 f 4,83 f 1,415 f 0,65

1913-12-23 Verslag vergadering Coöp. Zuivelfabriek 

1913-12-23 Verslag vergadering Stierenvereniging

1913-12-23 Verslag vergadering Controlevereniging

1914-03-27 Verslag vergadering – met gegevens 1913 8,372 f 4,20 f 1,355 f 0,581

1914-11-24 Knipsel: Lijst aanbesteding melkritten

1915

1915-03-30 Verslag vergadering – met gegevens 1914 8,399 f 4,21 f 1,365 f 0,651

1916

1916-02-08 Verslag vergadering Stieren- en controlevereniging

1916-06-09 Verslag vergadering – bezichtiging na verbouwing
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1919

1919-03-14 Verslag vergadering – met gegevens 1918 3,777 f 9,90 f 3,185

1919-04-25 Gegevens afgelopen (1e) kwartaal CZ. Steenderen 0,528 f 10,74 f 4,09

1919-07-15 Gegevens afgelopen (2e) kwartaal CZ. Steenderen 1,332 f 9,23 f 3,03

1919-10-10 Gegevens afgelopen (3e) kwartaal CZ. Steenderen 1,408 - f 2,89

▲

1920

1921-02-11 Verslag vergadering – met gegevens 1920 4,501 f 8,882 f 2,94 f 1,80

1922-02-21 Verslag vergadering – met gegevens 1921 4,421 f 8,43 f 2,71 f 1,54

1922-09-26 Verslag vergadering

1923-02-02 Verslag vergadering – met gegevens 1922 4,839 f 8,424 - f 1,40

1924-05-20 Verslag 25 jr-Jubileum 

1924-06-13 Verslag 25 jr-Jubileum 

▲

1  925

1925-11-20 Directeur Jaarsma overleden / verslag begrafenis

1926 f 1 ,98

1928-01-03 Verslag vergadering – met        gegevens 1927 f 2,025

1928-04-13 Gegevens uit Jr.-verslag meer  gegevens 1927 7,387

▲

1930

1931-12-21 Verslag vergadering      gegevens  1931 7,557

1933                                       400.000 meer dan in 1934 7,550

1934-12-24 Verslag vergadering      gegevens te bepalen 7,150

1935-12-30 Verslag vergadering      gegevens 1934/'35 7,400

1936-04-08 Verslag vergadering

1936-12-21 Verslag vergadering      gegevens 1935 /'36 8,000

1937 8,114

1938-04-01 Verslag vergadering

1938-12-23 Verslag vergadering      gegevens 1937 /'38. 7,854

1939 8,524

▲

1940

1940-01-05 Verslag vergadering

1940-12-27 Verslag vergadering       gegevens 1939 /'40 7,253

 

▲ Heruitgave zuivelhistorienederland.nl                       3                                         Versie-1  2013-12-18



CZ. Steenderen
De Graafschap Bode 1896-06-27

Verg. G.O.M.v.L. over coöp. Boterfabriek Steenderen

Dezer dagen vergaderde de afdeling „Steenderen" der G. O. M. v. L. om de uitslag te verne-
men der voor enige weken benoemde commissie tot het oprichten ener coöperatieve boterfa-
briek. Zoals gemeld zou de fabriek tot stand komen door opneming van kapitaal onder borg-
stelling der melkleveranciers.
Door de angstvallige voorzichtigheid onzer landbouwers, hebben echter de plannen der late 
vergadering schipbreuk geleden en blijkt op deze grondslag de oprichting ener fabriek een on-
mogelijkheid.
De meeste landbouwers willen wel melkleverancier worden, doch algemeen is men bevreesd 
voor de onderlinge verbinding hetgeen toch zal moeten plaats hebben, wanneer iets van dien 
aard tot stand wil komen.

Ter verkrijging van het kapitaal werd thans het plan geopperd een lijst te laten circuleren tot 
borgstelling van 500 gulden per deelnemer, waarvoor zich onmiddellijk enige personen aan-
gaven. Of door dezen maatregel de zaak een gunstige wending zal nemen moet de tijd leren.
Vervolgens was aan de orde het reglement voor de aangekochte veewagen; waarin o.m. be-
paald is, dat voor elk gebruik per 24 uur f 1 moet betaald worden. De aandeelhouders in deze 
voorspellen wij een gouden toekomst, want nu reeds wordt van de wagen een veelvuldig ge-
bruik gemaakt. Tot slot der vergadering werden candidaten gesteld voor de aftredende leden 
van het Hoofdbestuur en had de benoeming plaats van een afgevaardigde en een plaatsvervan-
ger naar de algemene vergadering te Zwolle, op 11 Aug. aanstaande.

de Graafschap Bode 1898-08-06

Lezing zuivelconsulent H.B. Hylkema – boterfabriek

STEENDEREN: Ook in onze gemeente worden pogingen in het werk gesteld om een coöpe-
ratieve Roomboterfabriek tot stand te doen komen. Door een voorlopige commissie waren be-
langstellenden tot een vergadering geroepen, welke Zaterdagavond ten huize van den heer A. 
Heezen werd gehouden en door ongeveer 100 belangstellenden werd bijgewoond.
De heer H. M. Hylkema, Zuivelconsulent der G. O. Mij. van Landbouw woonde deze verga-
dering bij en zette in een uitvoerige rede uiteen, hoe de Denen ons gedwongen hadden verbe-
teringen in de boterfabricatie aan te brengen, en thans alleen heil te wachten is van ene fa-
brieksmatige zuivelbereiding. Door belangstellenden in de oprichting ener fabriek zijn reeds 
225 aandelen van f 50 voor de oprichting bijeengebracht. Men stelt zich voor de fabriek in te 
richten op de wijze, als te Vorden is gevolgd. Het grootste deel van het benodigde kapitaal 
wordt aandelen bijeengebracht en de te kort komende som zal in onderlinge borgstelling wor-
den opgenomen.
De voorlopige Commissie denkt nog deze week een vergadering met aandeelhouders te hou-
den om over statuten, huishoudelijk reglement en verdere aangelegenheden van gedachten te 
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wisselen.
Wij wensen de jeugdige onderneming veel succes toe, overtuigd, dat op deze wijze alleen een 
goede verbetering is aan te brengen in de zuivelbereiding.
Wanneer zal Keppel dit goede voorbeeld volgen?
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1899
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1900
De Graafschap Bode 1900-01-06

Verslag landbouwvergadering Steenderen1 
Plannen besproken voor de oprichting van een fokvereniging

STEENDEREN- Op de Donderdagavond in het logement „de Zwaan”, gehouden landbouw-
vergadering waren 34 leden tegenwoordig, benevens enige belangstellenden.
Allereerst was aan de orde de stalling van de veewagen en de afgifte der bewijzen door het 
gebruik derzelve, in het jaar 1900. De laagste inschrijvers waren, evenals het vorige jaar H. J. 
Beeftink en H. J. Wijers; daarna had de verkiezing plaats van 6 commissarissen, voor het 
veefonds; de aftredende leden H. Boogman, Ph. Philips, E. J. Beeftink, G. .T. Uenk Jr. en H. 
Harenberg werden herkozen, en in plaats van G. J. Harenberg, (die als zodanig had bedankt) 
A. Heutink.

Het fonds had dit jaar geen sterfgevallen, waardoor de kas een voordelig saldo van f 806,64 
aargaf 10 aandelen á f 5 werden daarna uitgeloot, de nummers 8, 40, 2, 9, 24, 10, 17, 25, 1, en
31 ; vervolgens deed de secretaris der afdeling rekening en verantwoording over 't afgelopen 
jaar, sluitende met een voordelig saldo van f 19,65½.
Bij de periodieke aftreding van 2 bestuursleden werden de voorzitter en secretaris herkozen. 

Hierna werd besproken die oprichting van een fokvereniging; 
de voorzitter geeft inlichtingen over de plannen, op een vorige vergadering besproken. Indien 
een fokvereniging reden van bestaan zal hebben, en goede vruchten zal afwerpen, mogen al-
leen goedgekeurde stieren geweid worden waarvoor in een volgende vergadering een request 
in dier voege ter tekening zal worden aangeboden tot indiening aan de gemeenteraad, en de 
heer Hylkema, zuivelconsulent, zal worden uitgenodigd de oprichting en werking ener fokver-
eniging de leden nader toe te lichten.

Nog werd ter tafel gebracht enige ingekomen berichten, waaronder een schrijven van de afde-
ling „Steenderen” om financiële steun voor de te houden tentoonstelling. Het lid W. Breukink 
stelt voor f 215 beschikbaar te stellen, welk voorstel met 24 tegen 10 stemmen werd verwor-
pen, waarop ten slotte bepaald werd een trieur aan te schaffen in aandelen, waarvoor reeds 
vroeger pogingen waren aangewend, doch nu op een volgende bijeenkomst definitief zal wor-
den besloten.

1 Niet duidelijk of dit een relatie met de GOMvL. had? Elders ook wel aangegeven als Veefonds xxxx.(ZHN.)
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De Graafschap Bode 1900-03-03 

Verslag Lezing Hylkema: Fok- en Controleverenigingen

HUMMELO.2 - De Heer Hylkema was uitgenodigd de 23sten Febr. hier zijn mening mee te 
deden omtrent het onderzoek naar het gehalte van de melk. Gaarne gaf hij hieraan gevolg om-
dat hij de zaak van groot gewicht achtte. 
Er is een gehele ommekeer in het landbouwbedrijf gekomen, dank zij de mededinging van an-
dere landen. Het is de taak niet meer van de landbouwer alleen lichamelijke arbeid te verrich-
ten; de geestesarbeid moet hem hulp komen om uit het bedrijf meer te halen. Als uitvloeisel 
daarvan moet gerekend worden de kennis van de samenstelling der melk. 
Daarom wordt de melk naar gehalte bepaald; daarom wordt de koe niet meer uitsluitend ge-
schat naar de hoeveelheid melk maar naar de hoeveelheid boter die zij oplevert. Aangezien 
men weet, dat de eigenschap van veel boter op te leveren erfelijk is, beoordeelt men de waar-
de der melkkoe niet enkel meer naar haar uiterlijke vormen, maar let men ook op de afkomst. 
Stierenkeuring naar uiterlijke vormen levert in dit opzicht maar half werk, voor de meest ern-
stige pogingen tot veredeling van het vee is het nodig de afstamming in rekening te brengen.

Het onderzoek naar het gehalte van de melk komt niet menigvuldig op de programma's van 
werkzaamheden van de veehouder voor. Dit is voor hem ook moeilijk, want het moet geregeld
geschieden en met werktuigen die goed zijn. Het is daarom zeer te waarderen, wanneer enkele
veehouders de handen ineenslaan en overeenkomen dit voor gezamenlijke rekening te laten 
doen, door iemand, wien dit toevertrouwd is.

Tot het meer praktisch gedeelte van zijn rede komende gaf hij enige wenken, welke bij de op-
richting van een fokvereniging gevolgd dienen te worden.
Men koopt voor gezamenlijke rekening 1 á 2 goede dekstieren aan; de leden der vereniging 
verbinden zich voor het houden van minstens een goedgekeurde melkkoe; beide te keuren 
door een daartoe aangewezen commissie; de goedgekeurde koeien mogen niet anders gedekt 
worden dan door een der verenigingsstieren; de leden verbinden zich de kalveren daarvan aan 
te houden mits zij worden goedgekeurd op het uiterlijk; hebben de moeders ook voldoend 
goede eigenschappen, dan wordt met deze kalveren doorgefokt.

Het onderzoek der melk geschiedt om de 14 dagen; de tussenliggende tijden moeten daarom 
betrekkelijk kort genomen worden, wijl men dan niet afhankelijk is van de grote schommelin-
gen, welke men in de samenstelling kan waarnemen.
De uitgaven worden door de leden betaald in verhouding van het vee, dat het lid heeft, ook al 
heeft hij maar één stuk vee ingeschreven.

De oprichting van dergelijke verenigingen lijkt ons uitstekend. Het is zaak, zelfs plicht van de 
veehouder als de strijd om het bestaan moeilijker wordt, al datgene aan te wenden om vooraan 
in de gelederen der strijdende te komen; de overwinning is dan te eervoller en men heeft de 
overtuiging dat men daardoor het besef heeft levendig gemaakt bij de achterblijvende dat stil-
stand is achteruitgang, welk besef ook hen tot vooruitgaan aanspoort, die te voren meenden, dat
het best was niet van den ouden sleur af te wijken. Wij wensen daarom van harte, dat het de in-
gezetenen van Hummelo ernst is geweest, toen zij hun verlangen hebben kenbaar gemaakt de 
Heer Hylkema daarover te horen spreken. Moge het goede voorbeeld van Steenderen enige da-

2 Lezing van de heer Hylkema in Steenderen – nog – niet gevonden, deze zal niet afgeweken hebben van die in
Hummelo. Het laatste stuk is commentaar van de Hummelose correspondent – uitzondering! (ZHN.)
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gen geleden gegeven, ook hier navolging vinden, dan zal de tijd eenmaal nog eens aanbreken, 
dat men horen zal: van uit de Achterhoek begint de Victorie.

DGB 1900-04-21
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1902
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1907
De Graafschap Bode 1907-09-28

Bezoek zuivelf. deelnemers internationale zuivelcongres

STEENDEREN: - Woensdagmorgen had hier het reeds vroeger in ons blad aangekondigde 
bezoek aan de zuivelfabriek plaats, door de deelnemers aan het internationale zuivelcongres 
dat de vorige week in Den Haag gedurende de tentoonstelling werd gehouden. Dinsdag avond
waren de deelnemers uit Friesland in Zutphen gearriveerd, van waar ze Woensdagmorgen per 
extratram vertrokken en om ruim 7½  uur aan de halte „Den Bremer” aankwamen. Hier ston-
den een 12-tal rijtuigen gereed, en nadat allen ingestapt waren, ging het in flinke draf naar de 
fabriek. Hier aangekomen werden de deelnemers toegesproken door de heer C. D. G. Planten, 
burgemeester dezer gemeente die hen allen welkom heette.

De heer K. J. A. G. baron d'Escury uit Hontenisse, voorzitter van den F. N. Z. ondervoorzitter 
van de Internatinonalen Zuivelbond, bracht, bij afwezigheid van prof. Wijsman, de dank der 
deelnemers over voor de hartelijke en aangename ontvangst. Hij bracht tevens het verzoek 
over, dat de bezoekers hun naam en kwaliteit in een boek zouden schrijven, waaraan door al-
len werd voldaan. Thans verspreidden de gasten zich door de fabriek en op het terrein. 
Er was n.l. ter gelegenheid van dit bezoek een tentoonstelling georganiseerd, van rood bont 
IJselvee, waarvan een fraaie collectie was bijeengebracht. Hiervoor had zich, de heer baron 
Rengers te Colmschate, voorzitter van het stamboek voor roodbont IJselvee, bijzonder geïnte-
resseerd. Met veel belangstelling werd het vee en de fabriek in ogenschouw genomen. Velen 
namen tabellen en jaarverslagen mee, terwijl enige heren een paar der tentoongestelde dieren 
kiekten. Met belangstelling informeerden zij wat deze kosten moesten. Niet om te kopen zoals
zij zeiden, doch alleen om de prijs te weten.

Toen ieder het zijne gezien had bedankte de heer Gedoelst uit naam van allen voor de hartelij-
ke ontvangst aan deze fabriek, die een model-fabriek genoemd kan worden. 't Gebeurde een 
beetje onverwacht, dat bedanken, zodat niet iedereen het bijwoonde. Trouwens er werd verza-
melen geblazen voor een foto, waartoe zich een tweetal fotografen opgesteld hadden.
Hierna werden de rijtuigen weer bestegen en keerden de bezoekers per tram naar Zutphen te-
rug, vanwaar ze om 10,30 naar Goor vertrokken om daar de zuivelfabriek in ogenschouw te 
nemen.

We laten hier de namen volgen van de voornaamste deelnemers van het gebrachte bezoek:
Mr. Bazzi uit Italië; de abbé Berger uit België; dr. Eichloff en dr. Hänckel, Duitschland; L. 
Gedoelst, secretaris-generaal van den Intern. Zuivelbond; Gotteron, senateur, Frankrijk; Ka-
lantar. zuivelconsulent, Rusland; Comte de Pontbriand, senateur, Frankrijk; Le Roux, Frank-
rijk; Poole Wilson en J. Speir, Engeland; Jan V. Pavelka, zuivelconsulent te Brünn, Oosten- 
rijk; Josef Wagner, grondeigenaar Bohemen; E. Kleinschmidt, zuivelconsulent, Hannover; 
Antonin Liska, directeur van een zuivelschool in Moravië; Maurice Beau, directeur van een 
zuivelfabriek in Frankrijk en nog vele andere buitenlandse zuivelmannen, te veel om op te 
noemen.

Van de Nederlanders waren aanwezig drie commissarissen van het zuivelcongres, de heer W. 
baron Snouckaert van Schauburg, jhr. R. von Mühlen en jhr. T. M. van Asch van Wijck.
Voorts de heren Collot d'Escury en Rengers, die we reeds noemden, en uit het bestuur van de 
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G.O. Bond de hh. Jaarsma, directeur der Steendersche fabriek, Koopmans, directeur der fa-
briek te Heerde; Zondervan, secr.; vd. Burg, zuivelconsulent. 
Van de Steenderensche fabriek waren aanwezig het bestuur, de hh. Planten, voorz.; A. Hee-
zen, secr.; A. Jansen, penningmeester; W. Breukink en W. Wienholts [….] Eindelijk noemen 
wij nog de hh. O. Weydom Claterbos, zuivetconsulent in Drenthe en Krot, directeur der fa-
briek te Enschede, bestuurslid van GOZ.
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1908
De Graafschap Bode 1908-04-04

Verslag vergadering CZ Steenderen

STEENDEREN. - Dinsdag 11. werd alhier een algemene vergadering gehouden van leden 
der Coöperatieve Stoomzuivelfabriek „Steenderen,” in welke vergadering 2/5 der leden tegen-
woordig waren.
Bij ontstentenis van de voorzitter werd de vergadering gepresideerd door de directeur de heer 
J. Jaarsma, die met een kort woord de bespreking inleidde.
Allereerst wordt aan de orde gesteld een bestuursvoorstel dat ieder leverancier voortaan zijn 
eigen karnemelkbus aanschaft. Na inlichtingen, door de directeur versterkt, en enige discussie 
wordt het voorstel met op 3 na algemene stemmen aangenomen. Vervolgens worden 3 nieuwe
leden aangenomen. 
Het verslag, uitgebracht door de commissie, belast met het nazien der rekening over 1907, 
wordt daarna voorgelezen, waarna de directeur het jaarverslag uitbrengt over het boekjaar 
1907, welke zonder op- of aanmerkingen door de vergadering aanvaard werd.

Bij de rondvraag vestigt de heer J. Willemsen, Drempt, de aandacht op de kwaliteit der karne-
melk, waarna de heer Alderkamp, Brummen, inlichtingen vraagt over de z.g. „slemp”.
De directeur deelt mee dat het water, waarin de boter na het karnen gewassen wordt, bij de 
karnemelk gevoegd wordt, maar dat geen onzuiverheden bijgemengd worden. Het z.g. centri-
fuge-slib wordt vernietigd.

De heer Alderkamp vraagt vervolgens nog inlichtingen omtrent de, in de vorige vergadering 
uitgesproken, wenselijkheid om in de zomer de melkwagens te overdekken, teneinde de daar-
op aanwezige bussen met inhoud tegen de warmte te beschutten. De voorzitter zegt toe hier-
over in de volgende vergadering rapport uit te brengen. Na nog enkele vragen beantwoord te 
hebben sluit de voorzitter de vergadering.
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1910>

De Graafschap Bode 1911-12-20

Verslag najaarsverg Coöp. Zuivelfabriek Steenderen
'Vereniging bestaat deze maand 12 ½ jaar'

STEENDEREN. - 16 Dec. Een algemene vergadering van leden der coöperatieve stoomzui-
velfabriek   „Steenderen”!   De gedachte er aan alleen jaagt een mens een huivering door de le-
den. En dan zo'n vergadering te moeten bijwonen van 1 uur tot 8 uur. 't Is iets voor liefheb-
bers.

Namens het Bestuur opende de heer   Jaarsma  , directeur der fabriek, de bijeenkomst, en fun-
geerde verder op meesterlijke wijze als voorzitter. 
In zijn openingsrede herinnerde hij er aan, dat de Vereniging in deze maand 12½  jaar bestaan 
had, hij releveerde een en ander uit de geschiedenis der fabriek. Begonnen met 88 leden en 
112 leveranciers., leverende de melk van 750 koeien, is de vereniging aangegroeid tot 735 le-
den, die melk aan de fabriek bezorgen van 2520 koeien. De omzet aan de fabriek is meer dan 
verdubbeld; thans wordt per dag voor f 1000 verwerkt. Fabriek, erf en inventaris vertegen-
woordigen een waarde van f 50.000 en de werkelijke schuld, die er op staat, bedraagt niet 
meer dan f 8000.. Betaalde men aanvankelijk nog 1,09 cent per percent vet; het laatste jaar 
kon men ruim 1,40 cent per pCt. vet uitkeren.
Redenen dus te over om tevreden te zijn ook in vergelijking met fabrieken in de omstreken, 
wier concurrentie men glansrijk heeft doorstaan. Spreker hoopte, dat het Bestuur, Commissa-
rissen en leden zouden voortgaan op de ingeslagen weg, steeds de handen eendrachtig ineen 
leggende.

De notulen der vorige vergadering; zeer nauwkeurig en uitgebreid, werden hierna ongewij-
zigd goedgekeurd.
En thans verkiezing van 4 bestuursleden.

Wat een tijdrovend werk; ongeveer 300 leden een biljet laten invullen, al die namen
oplezen en dan nog al die stemmen op te nemen. De stemopnemers; de h.h. de Moll, Noij en 
Eerligh; hadden dan ook volstrekt geen benijdenswaardig werkje.
Teneinde versnippering van stemmen te voorkomen, werden candidaten genoemd; door de 
heer Hekkelman werden aanbevolen de h.h. G. Tenkink; W. Breukink; J. W. Planten en H. 
IJseldijk; door de heer Drost de heren H. B. Starink en G. Tenkink, door de heer H. J. Eggink 
de heer H. J. Harmsen en door de heer G. Wijers den heer F. Smit.

Nadat de stemmen waren opgenomen, stelde de president voor door te gaan met de agenda en 
thans in behandeling te nemen punt 5: vaststelling van presentiegeld voor bestuur en commis-
sarissen, nodig geworden door de statutenwijziging.
De heer J. W. Planten wilde 't presentiegeld bepalen op f 1 voor elke vergadering, doch wenste
tevens aan de secretaris een jaarloon van f 50 toe te kennen.
Verschillende leden vinden 't presentiegeld niet te hoog, doch kunnen er zich voorlopig mee 
verenigen; de heer Wagenvoort is tegen presentiegeld.
Wat het salaris van de secretaris betreft, hierover zijn de meningen verdeeld. Sommigen be-
twijfelen, of dit punt wel in deze vergadering mag behandeld worden. Het bestuur ziet wel een
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weg te vinden om zonder in strijd te handelen met de statuten, reeds thans 't honorarium van 
de secretaris te bepalen, doch om allen ter wille te zijn, zal dit punt op de volgende vergade-
ring een onderwerp van bespreking vormen.
Bij acclamatie wordt thans het voorstel-Planten: presentiegeld f 1, aangenomen.

Punt 6. Voorstel van 't bestuur om het salaris van de directeur met f 200 te verhogen en alzo te
brengen op f 1400, kwam thans aan de orde.
Teneinde de vergadering geheel vrij te laten en 't voor en tegen rijp te laten overwegen,  ver-
liet de directeur de vergadering, de hamer overdragende aan den heer Jansen.
Deze lichtte 't voorstel nader toe, betoogde het billijke van verhoging ook in vergelijking met 
andere directeuren, te meer waar de heer Jaarsma getoond heeft te zijn een beste chef voor 
onze fabriek.
Niet allen zijn 't met het bestuur in dezen eens; enkelen vinden, dat hij reeds meer dan genoeg 
verdient, anderen willen slechts 100 gulden verhogen. Na enig heen en weer gepraat, wordt 
het voorstel van 't bestuur in rondvraag gebracht en met bijna algemene stemmen aangeno-
men.
De directeur wordt binnengeroepen en in kennis gesteld met het genomen besluit. De heer 
Jaarsma betuigt zijn hartelijke dank voor het andermaal in hem gestelde vertrouwen, als allen 
meewerken hoopt hij door daden te tonen, dat hij deze waardering waard is.

't Stembureau deelde nu de uitslag mee van de gehouden bestuursverkiezing, waaruit bleek, 
dat gekozen waren de heren : G. Tenkink met 242 st.; H. J. Harmsen met 187 st.; H. B. Starink
met 175 st., terwijl W. Breukink 125, J. W. Planten 72, H. IJseldijk 67, F. Smit 58 en E. J. Al-
derkamp 28 stemmen op zich verenigden, en enkele anderen nog 1 of 2 stemmen. Alzo nog 
een nieuwe stemming voor één lid. „Breukink”, schreeuwde Hummelo, doch 't bestuur hield 
zich aan de statuten; die stemming voorschrijven.
De uitslag was natuurlijk, dat W. Breukink thans met grote meerderheid gekozen werd. Alle 
vier heren lieten zich de benoeming welgevallen.

Punt 3. Verkiezing van 8 commissarissen, waarvoor aanbevelen werden de heren G. H. Smit, 
D. J. Besselink, Westerveld, Jimmink, Hissink, Giessen, Alderkamp, Planten, J. Rieffel; J. R. 
Kraaijvanger en A. Suzebeek.
Na de stemming en terwijl 't stembureau weer druk aan 't werk was, behandelde de vergade-
ring punt 7 der agenda: verkoping van sintels. 
Voor 't eerste kwartaal 1912 werden ze gegund aan J. J. Pennekamp voor f 5.50, voor 't tweede
kwartaal aan G. J. Bilderbeek voor f 8.50, voor 't derde kwartaal  aan H. J. Wijers voor f 7,20 
en voor 't vierde kwartaal aan G. Wijers voor f 2,50.

Punt 8. 't Bestuur wenste thans over te gaan tot uitloting van 40 obligatiën, Uit 'de bus kwa-
men de nummers: [volgen 40 nummers]

Alsnu moest er een commissie benoemd worden tot het nazien der rekening over 1911. Hierin
hadden 't vorig jaar zitting gehad de heren Schreurs, de Moll en Eerligh. Enkele leden wens-
ten ook in deze commissie de buitenwacht vertegenwoordigd te zien en stelden alzo voor den 
heer A. Noij.
Daar 't stembureau nog niet gereed was, vormde 't bestuur thans een tweede bureau.
De stemming voor commissarissen liep natuurlijk niet in één keer af, ten lange leste waren 
verkozen de heren G. H. Smit, D. J. Besselink, A. Westerveld, J, W. Jimmink, J. Hissink, J. 
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Giessen, E. J. Alderkamp en J. W. Planten.

In de commissie voor 't nazien der rekening werden benoemd de heren A. Noij, J. B. H. de 
Moll en G. J. R. Eerligh.

„Eendracht maakt macht”. Dat hebben de leden uit de buitengemeenten bij de verschillende 
stemmingen begrepen en getoond. In Steenderen is men nog niet doordrongen van 't nut van 
vóórvergaderingen.
De rondvraag leverde weinig belangrijks (de vergadering was ondertussen ook tamelijk aan 't 
verlopen); zodat dit deel spoedig afgehamerd werd.
Onder dankzegging voor de trouwe opkomst (bijna 300 stemgerechtigden) sloot de waarn. 
voorzitter de samenkomst.

Wijl één punt (?) op de agenda geen plaats had gekregen, zal nog voor 't nieuwe dienstjaar een
algemene vergadering gehouden moeten worden.
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1912
De Graafschap Bode 1912-03-13

Verslag vergadering Controlevereniging Steenderen

STEENDEREN.- 9 Maart. Hedenavond 7 uur vergaderde de „Controlevereniging” in 't café 
Boogman. Bijna alle leden waren present. 
Wegens vacature opende heer H. Breukink Bzn., penningmeester, even over tijd de bijeen-
komst. De notulen der vorige vergadering werden gelezen en goedgekeurd. Hierna werd een 
schrijven voorgelezen van der heer J. Jaarsma (dir. Boterfabriek) waarin hij uit redenen van 
zuiver persoonlijke aard bedankte als voorzitter en bestuurslid dezer vereniging. 
De waarnemend voorzitter bracht in herinnering, wat de heer Jaarsma juist bij 't begin en ook 
verder voor de jonge vereniging had gedaan, en daarom bracht hij een warm woord van dank 
gaarne aan de heer Jaarsma, al betreurde hij zijn heengaan als voorzitter. 

Tot stemming voor een nieuw bestuurslid overgaande, bleek dat de heer J. Giessen met op één
na algemene stemmen was gekozen. Waar de leden eenparig hem hadden aangewezen, meen-
de de heer Giessen niet te mogen bedanken.

Hoe te handelen met koeien van aangeslotenen, die er in de loop van 't jaar bijkomen. Op 
voorstel van 't Bestuur werd besloten, dat van koeien boven 't getal per keer monsterneming 
per dag 20 cent zal vergoed moeten worden. Voor meerdere werkzaamheden zal de monster-
nemer 5 cent per koe betaald worden.

Wijl men nog maar een half jaar werkzaam is en de aansluiting loopt tot 1 Jan. 1913, kan geen
zuivere balans worden opgemaakt. In 1911 waren van 92 koeien 829 monsters te Zutphen on-
derzocht. Uitgegeven was in 1911, kisten, flesjes, papier, enz. inbegrepen f 189.95. Zoals de 
zaken nu staan is er alle grond te veronderstellen, dat de balans op 31 Dec. 1912 een voordelig
saldo zal aanwijzen.
Over 't werken van de monsternemer was men zeer tevreden, vandaar ook dat zijn loon al is 
verhoogd van f 160 tot f 180.
't Vervoer van melk naar Zutphen had in 1911 per week 50 cent gekost en was verricht door 
Ph. Philips. Voor 1912 was dit opgedragen aan H. Donderwinkel voor 40 cent. Daar sommige 
leden deze prijs nog al hoog vonden, zal in de Nov. vergadering hierover verder worden be-
sloten.

Ingekomen was een schrijven van de heer E. Addink, waarin hij meldde met 1 Jan. 1913 te 
bedanken als lid. Bestuur en leden zullen trachten hiervoor nieuwe leden te winnen.
Aan 't Bestuur werd opgedragen een nieuwe unster en emmer voor de monsternemer te kopen.

In de Nov. vergadering zal gesproken worden over de oprichting van een kalverboek.
Niets meer te behandelen zijnde, sloot de waarn. voorzitter onder dankzegging.
Na afloop der vergadering verdeelde 't Bestuur. de functiën aldus: voorz. de heer H. Breukink 
Bzn., secretaris de heer G. Remmelink en penningmeester de heer J. Giessen.
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De Graafschap Bode 1912-03-27

Verslag voorjaarsverg. Coöp. Zuivelfabriek Steenderen

STEENDEREN. - 23 Maart. Zo druk als de vergadering der coöp. stoomzuivelfabriek 
„Steenderen” in December bezocht was, zo dunnetjes was 't er nu. Zeker, geen bestuursver-
kiezingen, maar de agenda bevatte toch belangrijke punten, wel waard door allen overlegd en 
besproken te worden.
Een half uur over tijd opende de voorzitter der vereniging, de heer A. Jansen, met een harte-
lijk woord van welkom. De notulen van twee vorige vergaderingen werden door de secretaris 
voorgelezen en het moet gezegd, ze waren uitgebreid, en waren degelijk uitgewerkt; ze wer-
den dan ook ongewijzigd goedgekeurd.
Drie nieuwe leden werden met algemene stemmen als lid toegelaten.

Vaststelling van het salaris van de secretaris.
Het bestuur stelde voor de secretaris voor zijn veelomvattende arbeid met f 50 te bezoldigen. 
De heer Alderkamp vond f 50 zeer laag, te min, naar 't geen hij er van gezien had gedurende 
de korten tijd dat hij bestuurslid is. Andere leden maakten de opmerking, dat aan andere fa-
brieken meer wordt betaald, en bovendien f 50 geen bezoldiging is.
De voorzitter herinnerde er aan, dat dit voorstel eigenlijk overgenomen is van een vorige ver-
gadering en waar de secretaris zich bovendien voorlopig met f 50 tevreden stelt, blijft hij 't be-
stuursvoorstel handhaven. Daar geen der leden zich hiertegen verzet, wordt met algemene 
stemmen besloten 't salaris van den secretaris op f 50 te bepalen.

De commissie, belast met het nazien der rekening over 1911, adviseerde tot goedkeuring; 
waartegen niemand bezwaar had.
Hierna bracht de directeur verslag uit over 't jaar 1911, een zeer lijvig verslag, dat binnenkort 
aan alle leden wordt toegezonden.
De vereniging telt thans 624 leden; 114 leveranciers (niet-leden); benevens 47 leden die geen 
melk leveren. Van 2520 koeien werd geregeld melk verwerkt en wel 6.122.329 K.G.; 
leverende 217.298 K.G. boter. 
Op 8 Mei Mei werd de grootste hoeveelheid ontvangen, 42.728 K.G., tegen 11.003 K.G. Op 
29 Dec.
Per percent vet werd f 1.40 betaald; in 't geheel f 266.619,65 uitgekeerd. Het gemiddeld 
vetgehalte bedroeg 3,11 pct. De totale onkosten bedroegen in 1911 f 38.678,64 of f 0,63 per 
100 K.G. melk, tegen f 0,67 in 1910.

Door statutenwijziging en aftreding bestaat het bestuur thans uit 7 leden: voorzitter.
A. Jansen; secretaris A. Heezen; penningmeester W. Wienholts. De raad van commissarissen 
telt thans 15 leden.
In 't personeel der fabriek is ook enige wijziging gekomen: wegens benoeming van: G. Post-
humus tot directeur te Wanneperveen werd tot assistent benoemd W. L. M. Strating; in de 
plaats van G. Kerkkamp is B; Visser van Assen tot centifugist gekozen.

In 1911 zijn 5 algemene en 19 bestuursvergaderingen gehouden, wel een bewijs, dat er heel 
wat te bespreken en behandelen is geweest. Met naburige fabrieken staat de vereniging op 
goeden voet, zo werd met Doetinchem overeengekomen een grens van leveranciers vast te 
stellen. Alleen Vorden heeft zich niet collegiaal gedragen, ondanks een verzoek van ons be-
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stuur heeft zij toch een lid onzer vereniging als leverancier aangenomen. ,

In de samenstelling der bibliotheek voor, leden en personeel is weinig verandering gekomen.
Zo heeft de fabriek dus ook in 1911; niettegenstaande de droogte; gunstig gewerkt.
Geen der leden wenste aangaande het verslag nadere inlichtingen.

Bij de rondvraag wenste de heer Alderkamp gaarne te vernemen, of 't bestuur er al in geslaagd
is doeltreffende maatregelen te nemen inzake 't afvalwater.
De voorzitter antwoordt, dat er nog steeds twee plannen hieromtrent bestaan : af 't afvalwater 
door buizen naar de beek in Covik af te voeren, óf volgens advies van de Heidemaatschappij 
een vloeiweide aan te leggen: Men is echter huiverig om een besluit te nemen, vrezende te 
eniger tijd weer in moeilijkheden te geraken. Intussen hoopt men nog een plan te vinden, dat 
de Gezondheidscommissie afdoende bevredigt:

Op een vraag van de heer Westerveld; of er bij de uitbetaling van de melk ook al rekening ge-
houden wordt met de zindelijkheid, antwoordt de directeur, dat dit tot heden uit financiële 
moeilijkheden gelaten is; 't zou vaker onderzoek nodig maken. Wel ware 't misschien wense-
lijk enkelen; die steeds zeer vuile melk leveren, eens flink te beboeten.
Eén lid wenste de aflevering van karnemelk anders geregeld, maar de directeur verdedigde de 
huidige toestand zo duidelijk, dat hij ten laatste moest toestemmen, dat het op heden goed ge-
beurt. Waren er meer leden tegenwoordig geweest, zo had de directeur juist over de karne-
melklevering nog heel wat in 't midden willen brengen; hij zal 't nu maar bewaren tot later:
Niemand meer 't woord verlangende, werd de vergadering door den voorzitter gesloten

De Graafschap Bode 1912-11-27

Lezing Rijksveearts A.F. Reichman  
Krachtige lezing over; „Verbetering van het Rundvee” …......zonder resultaat!3

STEENDEREN. - 18 Nov. De eerste landbouwlezing in dit seizoen voor de Afd. Steenderen 
der G.O.M. van Landbouw werd hedenavond gehouden door den heer A. F. Reichman, Rijks-
veearts te dezer plaatse. De grote zaal van „Concordia” was goed bezet, wat ook niemand 
verwonderen zal die weet, dat spreker hier hoog staat aangeschreven. Ook het onderwerp: 
„Verbetering van het Rundvee” moest velen aantrekken om te gaan horen.

Na ingeleid te zijn door de Voorzitter, de heer H. B. Hendriks, zei de heer Reichman ongeveer
het volgende:
Het onderwerp, dat we thans samen zullen overdenken, is niet nieuw voor Steenderen; voor 4 
jaar terug is het hier op dezelfde plaats ook reeds behandeld en daarom bevreemdt het mij ten 
zeerste, dat wij sedert nog niets vooruitgegaan zijn met onze rundveeteelt. Zien we naar Fries-
land en horen, welke fabelachtige prijzen daar voor fokdieren betaald worden, we staan ver-
baasd. Ook in de buurt van Wijhe en Olst verkoopt men zeer duur, veel duurder dan hier, maar
de dieren zijn er ook naar en de boeren daar verstaan de kunst om geschikt fokmateriaal te 
kweken.

3 Na de zachte lezingen – Hylkema en Swierstra – hier een krachtiger geluid........echter met het zelfde effect: 
geen belangstelling voor Fok- en/of Controlevereniging. – Zie commentaar Correspondent DGB (ZHN.)
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Waardoor komen we hier zo achteraan? 
le. door laksheid; 
2e. door een misplaatste zuinigheid en 
3e. door een soort trots op de grote roep, die ons vee in de vreemde geniet.

Gelukkig is het getal van hen, die met totale onverschilligheid fokken, klein, tot de tweede 
groep behoren helaas meerderen.
Verschillende zaken, die verbetering konden aanbrengen, hebben we hier reeds gehad: 
2 stierenverenigingen zijn na een kort en kwijnend bestaan overleden, een derde leeft nog in 
het naburige Olburgen, en met succes tot heden.
Voor het drijven ener zaak is kapitaal nodig, een machine moet telkens gevoed worden, zal ze 
kracht ontwikkelen, zo is het ook bij het fokken; wil men vooruit, dan dient geld niet ontzien, 
doch het brengt gelukkig een zeer hoge rente op.

Waarom steunt onze Regering de rundveefokkerij? Zeer zeker om ze vooruit te brengen en
zo in het belang van velen te werken.

Hoe kunnen we nu ons vee verbeteren? 
le. door betere stieren te houden; 
2e, door oontroleverenigingen en 
3e. door stamboeken.

Betere stieren: wij allen weten wel, tenminste als we het willen weten, dat het met onze huidi-
ge stieren treurig gesteld is. We weten niets van de stier, trouwens we vragen er ook niet naar; 
als de koe maar gedekt wordt is het voldoende, en dan het liefst hoe goedkoper hoe liever. 
Zie, M. H., dat is totaal verkeerd, zo komen we niet tot verbetering. Juist voor de fok is een 
goede stier, waarvan afstamming en overervingsvermogen bekend zijn, van het grootste be-
lang. We nemen steeds het beste uit het beste.

Nu is particuliere stierenhouderij niet rendabel, en daarom wijs ik u op stierenverenigingen; 
die moesten in onze veerijke gemeente veel meer zijn.
Ook in de keuringen der stieren moet verandering komen; verplichte keuringen, zoals we die 
voor paarden reeds kennen.
Zonder in het minst iets op de keurmeesters te willen afdingen, vraag ik u toch, Hoe wordt 
thans een stier beoordeeld; alleen naar het uiterlijke voorkomen. Geeft afstamming dan niets,
spreken de voorouders ook niet mee? En dan, een geprimeerde stier mag alleen tegen een be-
paald dekgeld dekken, waarvoor onmogelijk een stier kan gehouden worden. Waarom niet een
minimum-dekgeld vastgesteld, gelijk bij de paarden?
Voorts denke men er aan, dat het bij het rundvee wel 10 á 15 jaar duurt, voor we met zeker-
heid kunnen zien, dat we vooruitgaan, wijl we op heden totaal niets van de afstamming weten.

Wat doen controleverenigingen? 
De meeste houden zich bezig met melkonderzoek en melkopbrengst, doch hieraan is zeer ge-
schikt te verbinden een onderzoek naar de gezondheidstoestand en de vruchtbaarheid. Zo-
doende zullen we tuberculose dieren weren, maar ook Hardmelkige en hen, die knobbeltjes in 
de tepels hebben. Door dit alles krijgen we dieren, die meer produceren, doch ook buitenland-
se kooplui zullen meer en meer ons vragen tegen een goeden prijs. En bij slot van de rekening
zijn toch de dubbeltjes de hoofdzaak. Daarom vormt controleverenigingen!
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Stamboeken geven aan afkomst, verschillende eigenschappen, zowel van stier als koeien en 
hierdoor zijn we in staat steeds het beste te kiezen; ook vreemde kooplui letten hier sterk op.
Vooruitgang in onze fokkerij wordt ook tegengewerkt, doordien de boeren te veel goed fok-
materiaal verkopen. Behoudt toch steeds het beste, want anders gaat de vreemdeling met de 
winst strijken.

Voorts laat men de dieren hier veel te vroeg tot den stier toe. Wat moet er van een dier groei-
en, als het reeds als kalf een jong moet voortbrengen? En bewezen is, dat de melkopbrengst in
de opvolgende jaren groter wordt, als een dier eerst op 2-jarigen leeftijd wordt gedekt.
Ook met het oog op de handel is het gewenst; denk hierbij maar eens, hoe het tandentrekken 
bij paarden ons op de wereldmarkt heeft achteruitgezet.

Nogmaals: steek meer kapitaal in uw bedrijf, het komt bij volharding en steun van prov. en 
rijk stellig met winst terug: andere prov. geven reeds het voorbeeld.
Richt stieren-, controle- en fokverenigingen op, steunt elkaar, en de rundveefokkerij in Steen-
deren moet vooruitgaan.

De Voorzitter dankte spreker recht hartelijk voor de nuttige wenken, die zeer zeker hier nodig 
zijn.
Verschillende onderdelen uit sprekers inleiding werden alsnu nog nader besproken; meerdere 
aanwezigen, onder wie het hoofd onzer gemeente, drongen aan op aansluiting en oprichting 
van fokverenigingen (stieren- en controleverenigingen), het mocht niet baten; toen het op 
handelen aankwam, vertrokken de belanghebbenden.

De bestaande contróle-vereniging zal echter wel overgaan tot het oprichten van een stieren-
vereniging. Dit is althans iets gewonnen, maar, waarom willen toch zovelen niet de goede 
weg op? Als het nieuwe toch beter is, mag men niet aan het oude kleven. Dat iedere boer toch,
met terzijdestelling van elk vooroordeel, zijn eigen belang eens wilde begrijpen.
Wat zou Steenderen vooruitgaan!

De Graafschap Bode 1912-12-25

Vrijdag j.l. vergaderde de Controlevereniging alhier.
Besloten werd tot oprichting Stierenvereniging – nog geen fokvereniging

STEENDEREN. – De voorzitter, de heer H. Breukink Bzn., heette met een kernachtig 
woord, hem eigen, alle leden welkom en ook de gast, de heer Smit, (Burgemeester) die ver-
zocht had deze vergadering te mogen bijwonen. 't Doet ons waarlijk goed, zei de voorz., dat 
onze burgemeester ons, boeren, zo genegen is.

De heer Remmelink had uitvoerig genotuleerd, zó zelfs, dat de leden er over verbaasd waren.
Vermoedelijk zal 't batig slot over 1912, doch dit komt eerst in de Febr.-vergadering ter spra-
ke, f 100 bedragen, een bedrag, wat de leden zich niet kunnen indenken, nog gedachtig aan 't 
nadelig slot over 1911.
De heer H. Breukink Bzn. zag zijn mandaat vernieuwd en volgaarne nam hij zijn herbenoe-
ming aan.
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Als nieuwe leden werden aangenomen de heer J. W. Planten en mej. de wed. C. Boogman.
Voor 1913 werd de omslag per koe bepaald op f 2.50.

De heer H. Gerritsen, Emmer, wenst alsnog als lid toe te treden, waardoor het aantal gecontro-
leerde koeien zal stijgen tot 99.

Aankoop stier. Dit mocht wel 't voornaamste punt der agenda heten. Ruim en breed werd er 
over gesproken en de burgervader verklaarde juist hierom de bijeenkomst bij te wonen. Hij 
hoopte, dat de leden eens flink voor den dag zouden komen en besluiten nemen.
En 't gevolg was, dat bijna alle leden zich verklaarden voor een stierenvereniging. Sommigen 
wensten nog verder te gaan tot een fokvereniging, doch dit werd uitgesteld.

Een stierenvereniging komt er dus en hieruit groeit mogelijk een fokvereniging.
Na enige huishoudelijke besprekingen sloot de voorzitter de nuttige vergadering.

De Graafschap bode 1912-12-28

Verslag algemene verg. Coöp. Zuivelfabriek Steenderen

STEENDEREN. - De algemene vergaderingen der Coöp. Stoomzuivelfabriek   „Steenderen”   
zijn en blijven langdradig en omslachtig tevens. Wie daar eens op afdoende wijze verbetering 
in kon aanbrengen, zou bestuur en leden ten zeerste verplichten.
Stel je voor: een vergadering van 2 uur tot 7 uur en dat te midden van rook en tocht.
Meer dan 200 mensen waren in „Concordia” bijeen.
De vergadering werd geopend en geleid door de heer A. Jansen, voorzitter, waarna de notulen
werden goedgekeurd.
Bij acclamatie werd besloten tot toelating van 92 nieuwe leden.
In afwijking van de agenda werd thans behandeld het voorstel tot verbouwing der fabriek en 
aanschaffing van machines.
Dit punt werd eerst door de heer B. v.d. Burg, zuivelconsulent, duidelijk en zakelijk toege-
licht. Hij constateerde, dat onze boterfabriek een goede naam heeft, doch om deze te behou-
den is 't nodig dat we met de tijd en de vooruitgang meegaan, 't is geen weelde, maar noodza-
kelijkheid.

De directeur toonde met cijfers aan, dat de verbouwing, die pl.m. f 15.000 zal kosten, een 
winst voor de fabriek en dus voor de leden zal geven van ruim f 2700 per jaar.
Een lid stelde voor dit punt te verdagen, en eerst een beslissing te nemen, als bestuur en com-
missarissen rijp hebben overwogen.
Anderen verheffen hun stem tegen de h.i. onnodige verbouwing.

De heer Alderkamp, commissaris, verklaart, dat hij als leek geen oordeel durft uitspreken over
de meerdere of mindere wenselijkheid van verbouwing, doch waar we ons door een deskundi-
ge hebben laten voorlichten op voor allen begrijpelijke wijze, behoeft het voorstel niet ver-
daagd te worden en kan men gerust tot stemming overgaan.

De heer van den Burg verklaart nog, dat bij de verbouwing alle luxe is vermeden, 't is nood-
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zakelijk en wordt het voorstel verworpen, dan is dit beslist in 't nadeel der vereniging.
De voorzitter zegt, dat 't bestuur zijn voorstel handhaaft en dus tot stemming zal worden over-
gegaan.
De uitslag van de stemming was 70 vóór verbouwing......149 er tegen, zodat het bestuursvoor-
stel met overgrote meerderheid was verworpen.
Schijnbaar kalm werd dit door 't bestuur opgenomen, althans men ging gewoon door.

Aan de orde kwam de bestuursverkiezing, aftredend de heren A. Jansen en W. Wierholts, die 
heide met overgrote meerderheid van stemmen werden herkozen, en de herbenoeming aan-
vaarden.
5 commissarissen traden af, waarvan vier hun mandaat zagen hernieuwd en wel de heren H. J.
Borgman, J. J. Giesen, G. Kets en M. Loman, terwijl voor de heer J. Memelink, die wegens 
hoge leeftijd had bedankt, werd gekozen, na tweede stemming, de heer J. Rieffel van de Co-
vik.
In de commissie tot het nazien der rekening van 1913 werden benoemd de heren J. B. H de 
Moll, A. G. Noij en G. Remmelink.

Punt 7 der agenda: Presentiegeld, werd besloten voor 't bestuur en commissarissen f 1.- per 
vergadering vast te stellen.
Punt 8 werd na toelichting door de voorzitter door de voorsteller ingetrokken.

Na langdurige discussie werd besloten het inleggeld, punt 9 der agenda, te bepalen, dat voort-
aan de toetreding vrij zal zijn.
Bij de verkoop van sintels werd W. Breukink voor f 6 koper voor 't eerste kwartaal, W. Boer-
kink voor f 7,07 voor 't 2e kwartaal, G. J. Wenting voor f 6,52 voor 't derde kwartaal, en J. W 
Planten voor f 3,99 voor 't vierde kwartaal.

Uitgeloot werden 120 abligatiën à   f   50, zodat de fabriek nu feitelijk vrij is.
Wat maakt de buitengemeente dan een drukte door voorvergaderingen; als 't niet anders wil, 
kan de fabriek van Steenderen alleen bestaan.
Hierna werd de vergadering gesloten.
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1913
De Graafschap Bode 1913-01-08

Oprichting Stierenvereniging – komt los van controlevereniging

STEENDEREN - 8 Jan. Steenderen is alweer een vereniging rijker en wel een zeer nuttige: 
een stierenvereniging.
De voorlopige commissie, de heren H. Breukink Bz., G. Remmelink en J. Giessen, had heden 
een vergadering van belanghebbenden bij rundveeverbetering saamgeroepen in 't koffiehuis 
van Mej. Boogman. En gezien den treurige afloop van de schone lezing van de heer Reich-
man, de voorz., de heer Breukink, was tevreden over de belangstelling. Mogelijk zijn ook nog
enkelen vergeten, zegt hij, maar als ze waarlijk hun belang begrijpen, sluiten ze toch wel aan.

Aanvankelijk was de bedoeling aan de controlevereniging een stierenvereniging te verbinden, 
maar hiertegen waren thans nog gegronde bezwaren, zodat men voorlopig de zaken geschei-
den zal houden
Zijn nu alle aanwezigen er voor om tot de oprichting over te gaan?
De heer J. Rieffel zou gaarne vernemen, hoe zulk een vereniging is ingericht.
Voorgelezen en toegelicht wordt het reglement der bestaande  te Olburgen, en hierna geven 
alle aanwezigen, 26, zich op als lid, en één als begunstiger. (Burgemeester?)

Naar 't model Olburgen wordt alsnu een reglement voor de nieuwe vereniging, de Stierenvere-
niging „Vooruitgang” te Steenderen vastgesteld. Natuurlijk werden bij sommige art. ellenlan-
ge besprekingen gehouden, doch men werd het goedschiks eens.

Wij stippen uit 't reglement aan, dat de stier moet zijn van ' roodbonte Maas-Rijn-IJsselseslag, 
van goede constructie, gezond en van goede familie, en dat laatste zal zeker niet vergeten 
worden. 't Bestuur zal bestaan uit 3 leden: een voorzitter een vice-voorz. en om penningmees-
ter, terwijl een secretaris buiten de leden kan gekozen worden, wijl deze mogelijk werkzaam-
heden heeft te verrichten, die niet door elk lid kunnen verricht worden. De vereniging wordt 
aangegaan voor de tijd van vijf jaar.
Hierna werd een bestuur gekozen, wat vlug van stapel liep, daar de voorlopige commissie 
hiervoor met grote meerderheid werd aangewezen.

En nu de stier, en hoe komen we aan geld? Besloten werd aandelen van f 2,50 uit te geven; elk
aandeel geeft recht tot de dekking van een koe. Staande de verg. werden reeds 105 koeien op-
gegeven. Neemt men in aanmerking dat dit getal zeer zeker toeneemt, dan is 't duidelijk, dat 
één stier reeds volop werk zal hebben.
Mag een lid der stierenvereniging nu ook nog een stier ter dekking beschikbaar stellen? Som-
migen vonden dat dit afbreuk zal doen aan de vereniging: wie zijn belang begrijpt sluit aan of 
laat dekken door de stier van „Vooruitgang”. Anderen en de meesten wel konden deze bezwa-
ren niet doelen en daarom werd besloten dit de eerste jaren toe te laten; later zal men deze van
zelf niet meer houden, wijl er geen koe bijgebracht wordt.
Ja, ja, zoo moet het gaan.

Een stier zal aangekocht worden, maar wie, en hoeveel personen moeten dat doen? Goedge-
vonden werd hiervoor een aankoopcommissie van drie personen te benoemen, die natuurlijk 
de veearts te hulp roepen. De heer G. Remmelink vraagt, mogen we hiervoor ook personen 
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buiten de gemeente en geen lid, aanwijzen?
De heer G. Wijers vindt, dat de vereniging leden telt, die in 't vak grijs zijn geworden en dus 
zeer zeker wel verstand hebben van een bekwamen stier.
Nadat de voorz. heeft verklaard, dat de heer G. Remmelink zich bereid heeft verklaard de 
commissie inzake melkstaten ter zijde te willen staan, stelt de Burgemeester voor genoemden 
heer al vast in de commissie te benoemen.
De heer Remmelink acht zich zelf niet bekwaam om een goeden stier voor de vereniging te 
kopen.
Stemming volgt en gekozen zijn de heren G. Remmelink, J. J. Pennekamp en J. Giessen. Alle 
drie opperen tal van bezwaren: te oud, geen verstand genoeg, moeilijk 't allen naar den zin te 
maken, en daarom wordt voorgesteld en aangenomen nog 2 leden te kiezen.
De uitslag van deze stemming was, dat ook in de aankoopcommissie zitting hebben de heren 
G. Wijers en J. H. Sloot.

Na enig dralen nemen allen de benoeming aan, te meer waar de voorzitter de woorden van de 
heer Hendriks herhaalt, dat men vertrouwen in elkaar moet stellen.
Waar zal de stier geplaatst worden? Bij voorkeur bij een lid, doch dit is van later zorg.
De heer Jacob Remmelink verzoekt de aankoop-commissie hoe eer hoe liever te kopen.
De heer J. Giessen stelt aan de verg: voor de heer F. Smit, burgemeester, te benoemen tot ere-
voorzitter van „Vooruitgang”, en hoewel hij tegenstribbelt, de verg. geeft zo luide instemming
te kennen, dat hij ten slotte bezwijkt, nadat een der aanwezigen hem toevoegt: U hebt zelf ge-
zegd, we nemen heden avond geen bedankjes, aan.

Daar niemand meer 't woord verlangt, heeft de voorz. nog iets, een bedankje voor allen, doch 
inzonderheid voor 't hoofd der gem., die door zijn tegenwoordigheid en raad getoond heeft 
ons krachtig te willen steunen, om de landbouw vooruit te brengen.
Moge daartoe deze verg. werkelijk hebben bijgedragen!

De Graafschap Bode 1913-02-05

Verslag vergadering  Stierenvereniging
Tonen van stier „P iet”

STEENDEREN. - 31 Jan. De aankoop-commissie van de Stierenvereniging, in de vorige ver-
gadering benoemd, was na een paar dagen zoeken er in geslaagd, een stier te vinden die zij 
geschikt achtte voor Steenderen. Deze stier nu, „Piet” genaamd, kwam heden middag voor bij 
't café Boogman. Voor ons stille dorpje mag zulks een gebeurtenis heten. Tal van nieuwsgieri-
gen hadden zich opgesteld om te zien - en te oordelen.
Men hoorde weinig aanmerkingen, zelfs niet van in 't vak vergrijsden; sommigen hadden hem 
gaarne iets donkerder van haar gezien, edoch de moeder was donker en dus de verwachting is 
hoog gespannen. Een flink dier voor een-jarige leeftijd, mak en schijnbaar erg gedwee. 't Al-
gemeen oordeel was zeer gunstig en „Piet” zal moeten tonen wat bij kan.

Hierna volgde een algemeens vergadering in 't café van mej. Boogman.
De voorzitter, de heer H. Breuking Bz., heette allen welkom. We mogen thans wel een mijl-
paal zetten. zei spreker, want we betreden een nieuw tijdperk: vooruitgang, willen we hopen, 
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in onze veestapel.
De notulen der vorige bijeenkomst werden ongewijzigd vastgesteld.
Alvorens de agenda verder onder handen te nemen, vroeg de voorzitter: Zijn er nog tegen-
woordig, die aandelen wensen? Enkele leden gaven zich nog op, zodat het totaal der aandelen 
meer dan 120 beloopt.
De heer G. Wijers wil na deze vergadering geen aandelen meer plaatsen. De heer G. Remme-
link wil ook aandelen uitgeven aan belangstellenden, die geen koeien hebben en de begunsti-
gers schrappen.
De heer Planten vraagt, hoeveel koeien een boer tot de stier mag toelaten.
De voorzitter antwoordt, dat men in Olburgen alle koeien moet laten dekken. Waar men hier 
zelf een stier mag houden, wordt de zaak hier geheel anders.
Aangenomen wordt, 't nemen van aandelen nog open te stellen tot einde Februari, al sputtert 
de heer H. Gerritsen ook tegen.
Hierna wordt het contract, volgens aanwijzing der statuten, getekend.

Do aankoopcommissie brengt alsnu bij monde van de heer G. Remmelink verslag uit van haar
reizen naar Brummen, Terwolde en Olst. Vooral op aanwijzing van 't Ned. Rundveestamboek 
kwam men ten laatste bij de heer B. Stegeman te Olst, waar men „Piet”, de aangekochte stier, 
vond. Wijl het laat in de tijd is, was de keuze beperkt, doch de commissie had gemeend deze 
stier te moeten aankoopen.

„Piet” dan is geboren 21 Jan. 1912 uit „Catrina” (Ned. Rundveestamboek 434 R), door „Car-
los" (N. R 94 R.) Hij zelf is in 't reginter voor jong vee ingeschreven onder no. 424 ) Getoond 
werd trut kalverboek met tekening van het kalf „Piet”.
Wat het productievermogen der voorouders betreft, zij vermeld, dat de moeder,,Catrina” in 
1911 in 298 dagen gaf 3519 K.G. melk met een gemiddeld gehalte van 3,30 vet en in 1912 in 
310 dagen 4414 K.G. met een gehalte van 3,30 PC't.. De moeder van ,Carlos” gaf in een 
melktijd van 311 dagen 3835 K.G. melk met, een gehalte van 3,90 pCt. Ook over dit punt wa-
ren de leden zeer tevreden, te meer waar als eis, gesteld was 3.20 pCt. vet.

Waar zich zoveel nieuwe leden hadden aangesloten, oordeelde 't bestuur het nodig statuten en 
reglement nog eens even onder de ogen te zien en zo nodig te wijzigen.
De naam der vereniging werd gewijzigd, ze heet voortaan stierenvereniging „Steenderen”. 
Begunstigers werden geschrapt; wel zal men trachten aandelen te plaatsen bij personen, die 
zelf geen koeien houden.
De heer Pennekamp vraagt, of een lid, dat besmettelijke ziekten onder zijn vee krijgt en dus 
niet mag laten dekken bij Piet, toch het dek geld verschuldigd is?
De voorzitter is van oordeel, dat de vergadering wel zo goed zal zijn in zulk een geval deze 
ontheffing te verlenen; veeleer verdiende zo iemand een pluimpje of misschien zelfs een pre-
mie.

De heer H. Breukink vindt het kras, dat volgens de statuten het bestuur en de aankoopcom-
missie de macht hebben om een stier te houden of van de hand te doen. Besloten werd dit te 
wijzigen en de zaak aan 't oordeel van de algemene vergadering te onderwerpen.
De heer E. Gerritsen wijst op art. 11, waarbij jong vee door een door 't bestuur aan te wijzen 
stier moet worden gedekt. Is dat niet zwaar bindend?
De voorzitter herinnert er aan, dat over dit artikel in een vorige vergadering wijd en breed ge-
sproken is; met het oog op de goedkeuring moet dit artikel behouden blijven, doch we blijven 
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immers zelf de baas.
Hierna worden statuten en reglement vastgesteld en besloten deze te laten drukken.

Aan de orde komt de instructie voor den stierenhouder, die geheel naar 't ontwerp van 't be-
stuur wordt vastgesteld, waarna men overging tot inschrijving of stationering van de stier.
Er waren negen liefhebbers: Wed. C. Boogman voor f 400; A. Beeftink voor f 365; W. Breu-
kink, voor f 359; D. J. Blankvoort voor f 349; H. A. IJsseldijk voor f 292,50; G. Wijers voor f 
275; H. Garritsen voor f 275; D. Garritsen voor f 269; J. H. Sloot voor f 248,50.
Een der leden stelde voor direct aan Sloot te gunnen, maar de voorzitter oordeelde 't beter, ook
met 't oog op 't vervolg, dit even bij stemming met briefjes uit te maken.
Met grote meerderheid werd aan Sloot de stationering toegewezen.

Regeling der dekgelden.
De heer G. Wijers stelt voor aandeelhouders voor elk aandeel f 1 dekgeld, voor niet-aandeel-
houders f 2,50; hebben aandeelhouders meer koeien te dekken, dan betalen ze ook f 2,50.
De heer J. J. C. Remmelink vindt f 1 niet genoeg om de onkosten te dekken.
De heer J. Rieffel wil 't dekgeld voor de aandeelhouders aan 't einde van 't jaar bepalen.
De heer J. C. Uenk wil een minimum van f l vast stellen en dan bij 't einde van 't jaar 't juiste 
bedrag bepalen.
De heer Giessen meent, dat aandeelhouders zonder koeien, met het oog op 't verkopen der 
dekcertificaten, liever zullen zien, dat het dekgeld vast wordt gesteld.
De voorzitter is van oordeel, dan we ons hierover niet te bang moeten maken, de vereniging is
er voor de boeren.
Ten einde de kas te stijven, zou H. Garritsen liever f l,60 gesteld zien.
Na enig heen en weer gepraat wordt besloten, dat aandeelhouders voor elk aandeel minstens f 
1 betalen, en niet-aandeelhouders en overigen f 2,50, telkens á contant te voldoen aan de stie-
renhouder.

De secretaris wenst dat de vereniging zich aansluit bij 't Ned. Rundveestamboek en den laat 
inschrijven. Goedgevonden.
De aandeelbewijzen komen op naam en zijn onopeisbaar. De dekcertificaten staan ook op 
naam.
Moet de stier verzekerd worden?  't Bestuur zal de kosten en voorwaarden onderzoeken en 
zich richten naar de vergadering.
Niemand meer 't woord verlangende, brengt de voorzitter in de eerste plaats een woord van 
dank aan de aankoop-commissie. Ze stond voor een moeilijk feit, te meer waar de meeste ge-
schikte stieren reeds verkocht waren en toch is zo z. i. nog best geslaagd. Als straks blijkt, dat 
we vooruit gaan met onze veestapel, dan is dit voor een groot deel te danken aan deze com-
missie. Doch vergeten we niet, dat we allen moeten meewerken en anderen aansporen te doen 
zoveel ze kunnen, om onze nieuwe, nuttige vereniging werkelijk tot bloei te brengen.

Ook de heer Garritsen kreeg nog een pluimpje, dat hij direct bereid was de stier uit Zutphen te
halen, en dat voor een bagatel. Bij voorkomende gelegenheid beveelt de voorzitter hem ten 
zeerste aan.
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De Graafschap Bode 1913-02-05

Verslag vergadering Controlevereniging 

STEENDEREN. - 3 Febr. J.l. Vrijdag, 31 Jan., vergaderde de controlevereniging ten huize 
van Mej. Boogman. Bijna alle leden waren present, ook enige nieuwe en enkele belangstellen-
den.
De voorzitter vond het een gunstig teken, dat meerderen zich aansluiten of er wat voor gaan 
voelen.
De secretaris herinnerde in zijn jaarverslag, dat alle begin moeilijk is, maar hij hoopt, dat de 
vereniging het leed moge gehad hebben. Begonnen met 12 leden, die 95 koeien lieten contro-
leren, tellen we thans 20 leden en 't getal koeien stijgt ook regelmatig. Vandaar dat er een ba-
tig slot is en het geld, per koe betaald, een gulden per stuk minder bedraagt: De penningmees-
ter had op heden f 368 ruim in kas.

De meerdere werkzaamheden die de controleur moet verrichten, maken dat het bestuur voor-
stelt diens loon voor 1913 vast te stellen op f 200, wat algemeen werd goedgevonden. Tevens 
is het bestuur van oordeel, dat deze man weinig koeien ter controle meer kan hebben. Beslo-
ten wordt nog één lid aan te nemen, maar dan verder een inleggeld voor nieuwe leden te eisen.
Voorts moeten er monsterflesjes en brandijzers worden aangeschaft.
Nadat de secretaris gewezen heeft op 't Ned. Rundveestamboek, gaven zich hiervoor 4 nieuwe
leden op.
Nog was ingekomen een schrijven van de Gebr. Bocanach uit Rotterdam om een uitvoering te
geven. Onder groots hilariteit werd aangenomen hierop vooralsnog niet in te gaan.
Met een hartelijk woord van dank sluit de voorzitter de gezellige bijeenkomst.

De Graafschap Bode 1913-03-11

Verslag Vergadering Coöp. Zuivelfabriek Steenderen

STEENDEREN - 8 Maart. Hedenmiddag hield de coöperatieve stoomzuivelfabriek „Steen-
deren” een algemene vergadering in „Concordia”, die door 89 leden was bezocht. (van de 757!)
De voorzitter, de heer A. Jansen, herinnerde er in zijn openingswoord aan, dat er andere jaren
op deze vergadering meestal weinig publiek was, dat is thans anders en het Bestuur verblijdt 
zich over deze toenemende belangstelling.
Hierop las de waarnemend secretaris de nauwkeurig en duidelijk omschreven notulen der vo-
rige algemene vergadering voor, welke ongewijzigd werden goedgekeurd.

Punt 2 der agenda sprak van aanneming van nieuwe leden. Met op 3 na algemene stemmen 
werden 12 nieuwelingen toegelaten.

Punt 3. Voorgelezen werd 't verslag der commissie tot het nazien der rekeningen over 1912. 
Alles was in orde bevonden en daarom hechtte ook de vergadering haar goedkeuring aan deze
verantwoording.
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Punt 4. Verslag over 't boekjaar 1912 door de Directeur. Deze zal de vergadering niet al te 
zeer vermoeien met een dorre opsomming van al de cijfers die in 't verslag voorkomen, te 
meer niet, waar alle leden een gedrukt verslag thuis krijgen.
De vereniging telde op 31 Dec. 1912 757 leden, waarvan 705 melk leverden. Bovendien ont-
ving de fabriek melk van 74 niet-leden.

In 1912 werd alzo door 779 personen de melk geleverd van 2631 koeien.
Ontvangen werd 7.178.952 K.G. melk, waaruit 251.516 K.G. boter werd gefabriceerd. De 6 
Mei was de aanvoer 't grootst: 46.728 K.G., de 18 Jan. 't kleinst: 11.395 K.G.
't Gemiddelde vetgehalte bedroeg volgens onderzoek 3,07 pCt. Voor 1 pCt. vet werd uitbe-
taald f 1,41 of gemiddeld f 4,83 per 100 K.G, melk

Voor de boter werd ontvang en f 355.827,42 d.i. f 1,41½ per K.G. De nevenproducten brach-
ten op f 1750,07, alzo totaal der ontvangen f 357.577,49. De leveranciers ontvingen voor de 
melk f 310.779,09, terwijl de onkosten bedroegen f 46.798,40 of 0,65 per 100 K.G. melk.

In 't bestuur kwam geen verandering, terwijl in de raad van commissarissen in de plaats van 
de heer J. Wimelink, die bedankte, gekozen werd de heer J. Rieffel.
Het personeel der fabriek bleef ook 't zelfde, en dat het goed voldeed bewees de verhoging 
van f 0,50 per week, die aan 5 werklieden werd toegekend.
Met nadruk wees de Directeur nog op de bibliotheek, waarvan helaas weinig gebruik gemaakt
wordt.4

Onder dankzegging werd dit verslag aanvaard.

Als nu kwam aan de orde punt 5: aanvraag van W. Breukink e.a. om een bijdrage in de kosten 
van verharding van de weg door de Bakerwaard.
Dit punt had de aandacht en belangstelling van zeer velen getrokken, dat vooral uit de buiten-
gemeenten betrekkelijk velen ter verg. waren verschenen, ja, we hoorden beweren, na eerst in 
een voorvergadering deze kwestie nader onder de ogen gezien te hebben.
De heer Breuking, bestuurslid, lichtte zelf de zaak toe. Deze weg verkeert in treurige toestand 
en daarom hebben de belanghebbenden middelen beraamd om deze weg te verbeteren. Waar 
ze nu van mening zijn, dat ook de boterfabriek bij deze verharding groot financieel voordeel 
zal hebben, achtten ze 't niet meer dan billijk, dat deze ook in de kosten enigszins bijdraagt. 
De rit voor de Bakerwaard zal na verharding minstens f 100 per jaar minder kosten.

De heer Jimmink uit Leesten gelooft met de aanvrager, dat de fabriek belang heeft bij de ver-
harding, maar kan de fabriek zich zodoende ook te veel last op de hals halen, waar zal 't eind 
zijn, als men telkens voor wegenverbetering aanklopt. Hoeveel koeien uit de Bakerwaard le-
veren melk aan de fabriek en hoeveel vragen de heren?
Meegedeeld wordt, dat ruim 40 koeien de melk over die weg vervoerd wordt en de aanvragers
wensen een som van f 400.
De heer Jimmink drukt er zijn spijt over uit, dat indertijd bij hem in de buurt een subsidie van 
f 25 is aangenomen, wegenverbetering moet door de gemeente en belanghebbenden worden 
ter hand genomen.
De heer Breukink betoogt andermaal het grote voordeel van een goeden weg ook voor de fa-
briek, waardoor toch de ritten telkens goedkoper worden. Bovendien is de Huetinksdijk een 

4 In Boek de Wit komt een lijstje voor van boeken die bij de boterfabriek van Hengelo geleend kunnen 
worden!
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particuliere weg, die door de eigenaar kan gesloten worden, of afgestaan tegen een jaarlijkse 
vergoeding.
De heer Roordink is 't niet eens met de heer Breukink, hoe slechter de wegen hoe goedkoper 
de melkrit.
De heer J. C. Uenk geeft de heer Breukink in overweging slechts f 250 te vragen, waarop en-
kele stemmen uit Hummelo roepen, neen, in 't geheel niets.
De heer Breukink biedt aan, als om 't grote belang voor de fabriek duidelijk te doen begrijpen,
om, na verharding van de weg met subsidie van de fabriek, gedurende tien jaar lang de melk-
wagen van de Bakerwaard te willen rijden voor f 100 per jaar minder den thans.
Enkele stemmen roepen: de weg zal toch wel verhard worden, en dan profiteert de fabriek 
toch.

De voorz. brengt thans de aanvraag in stemming. Uitslag 61 tegen 27 stemmen voor subsidie, 
terwijl één bestuurslid buiten stemming bleef.
Bij de rondvraag vestigt de heer Jimmink de aandacht op de tijdrovende stemmingen op de al-
gemene vergadering. De voorz. belooft vereenvoudiging.

De heer Westerveld, commissaris, stelt voor om aanvragen als punt 5 niet meer op de agenda 
te plaatsen maar direct te weigeren. De voorz. kan dit voorstel niet in behandeling geven, daar
't strijdt met de statuten in verschillende opzichten.
Niemand meer het woord verlangende, sluit de voorz. onder dankzegging voor de trouwe op-
komst.

De Graafschap Bode 1913-12-23

Verslag vergadering Coöp. Zuivelfabriek Steenderen

STEENDEREN. 20 Dec. De coöperatieve Stoomzuivelfabriek „Steenderen” hield heden-
middag in de grote zaal van „Concordia” jaarvergadering. Evenals steeds bij stemmingen was 
thans de opkomst groot, vooral van buitenleden.
't Bestuur liet de stemmingen voor nieuwe leden en bestuursleden geschieden direct na 't teke-
nen der presentielijst. Elk lid had de stembiljetten, verschillend van kleur, thuis gekregen en 
kon ze daar op zijn gemak invullen.

De voorzitter, de heer A. Jansen, had geen benijdenswaardige taak om zulk een grote verga-
dering te moeten leiden, doch 't liep best van stapel.
Na goedkeuring der zeer uitgebreide notulen van de secretaris, kwam in behandeling een 
voorstel van de heer Th. J. Evers om alsnog aan de Hummelose melkrijders het rijloon van 
een vrijen dag bij gelegenheid der nationale feesten uit te keren. Bestuur en commissarissen 
hadden een verzoek afgewezen en de voorzitter ontraadde de vergadering met het voorstel 
mee te gaan, als zijnde het gevolg niet te overzien.
De heer Evers meende, dat zijn voorstel billijk was; immers de melk kwam aan de fabriek de 
volgenden dag, in Vorden deed men 't ook; hier was 't ook voorgekomen dat rijders waren uit-
betaald zonder gereden te hebben.

De heer Wiltink ondersteunt het voorstel Evers.
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De voorz. bestrijdt deze mening; hij kan zich niet herinneren dat er betaald is zonder dat er 
gereden was; men betaalt per rit.
De melkrijder Evers uit Hummelo zegt voor een haar jaar terug een dag loon ontvangen te 
hebben, terwijl hij niet kon rijden wegens de dood van zijn paard.
De Directeur had over deze kwestie niet willen spreken, maar na de laatste mededeling is hij 
er toe gedwongen. Als Evers dat geld heeft ontvangen, is dat een abuis geweest, want regel is 
aan de fabriek, dat niet betaald wordt als er niet gereden is.

De heer G. Remmelink vraagt, of er 's winters bij hoog water of ijs, als er b.v. uit de Emmer 
slechts 3 keer per week gereden wordt, toch voor 6 dagen rijloon wordt gegeven? In verband 
met 't voorstel Evers zou dat ook billijk zijn.
Het Bestuur, de opmerking van de heer Remmelink en anderen juist achtende, stelt aan de ver-
gadering voor afwijzend te beschikken. Hierop volgt een uitbundig applaus door de gehele 
zaal, en al roepen een paar leden om stemming, 't voorstel Evers wordt geacht te zijn verwor-
pen.
De heer Th. J. Evers kwam met een ander voorstel, inzake de verkoop van karnemelk aan Zie-
ken. Volgens zijn oordeel zijn de niet-leden in gunstiger conditie dan de leden der fabriek, 
maar na 't afmaken van zijn eerste voorstel, trekt hij dit in.

Het stembureau was intussen klaar gekomen en deelde mee dat er 92 nieuwe leden waren aan-
genomen me 197 van 259 uitgebrachte stemmen.
Bestuursverkiezing. Aftredend de heren A. Heezen en G. Tenkink. Van de 289 uitgebrachte 
stemmen verkreeg G. Tenkink 167, A. Hoezen 154, J. Oosterink 37 en verschillende personen 
één of meer stemmen, zodat de aftredenden zijn herkozen.

Hierop deelde de directeur een en ander mee van de vergadering van de GOZ. vooral wat de 
pensioenkwestie betreft. Men heeft Steenderen verweten het paard achter de wagen te willen 
spannen, maar bestuur en commissarissen waren van oordeel, dat moest begonnen bij 't eigen 
personeel der fabrieken, vervolgens overgaande naar de Bond om eindelijk de heren van de 
FNZ. een beurt te geven. Hij vindt deze kwestie zo belangrijk, dat hij hoopt dat de leden hier-
over eens rijp zullen denken.

Bij de inschrijving voor fabriekssintels waren hoogste inschrijvers:
W. v. Hussel• de Luur, 1e kwartaal. f 7,775. G. M. Jolink. Hummelo, 2e kwartaal, f 8,10. G. 
Wagenvoort, de Veers, 3e kwartaal f 8,10. W. v. Hussel de Luur, 4e kwartaal, f 7,775.

Bij de rondvraag stelt de heer G. J. Franken voor aan armlastige zieken de karnemelk gratis te 
verschaffen.
De voorzitter beloofde dit punt in 't bestuur te behandelen.
Hierna had de uitloting plaats van 60 obligatiën. [….]
Bij de verkiezing van 5 commissarissen werden de aftredende Meeren herkozen: Th. R. Ger-
ritsen, G. Garritsen, J. Hissink Lz., J. J. Pennekamp en J. W. Planten.
In de commissie voor 't nazien der rekening werden herbenoemd de heren J. B. H. de Mol, A. 
G. Noy en G. Remmelink.
Niets meer te behandelen zijnde, sloot de voorzitter te 5 uur de bijeenkomst; de meeste leden 
waren reeds vertrokken.
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De Graafschap Bode 1913-12-23 

Verslag vergadering Stierenvereniging

STEENDEREN, - 20 Dec. De Stierenvereniging „Steenderen” hield hedenavond om 6 uur 
vergadering bij Mej. Boogman, die ook buitengewoon druk bezocht was, 't lokaal was haast te
klein.
Wegens sterfgeval was de voorzitter, de heer H. Breukink Bzn., verhinderd waarom de heer J. 
Giessen de vergadering leidde.
De notulen waren nogal uitgebreid en alles was nauwkeurig van de eerste vergadering om-
schreven.
Tot bestuurslid werd met 39 van de 40 stemmen herkozen de heer J. Giesen.
Hier volgde een bespreking, langwijlig, over 't aannemen van nieuwe leden; enkelen wensten 
meer toetreding, meer aandelen teneinde een tweeden stier aan te kopen, anderen vreesden 
voor te hoge kosten. Op voorstel van de heer H. Garritsen wordt aan de vergadering gevraagd 
om aandelen er bij te nemen. 34 nieuwe aandelen konden nog geplaatst worden, wijl dit getal 
veel te klein is, zal men een 20 dagen de gelegenheid tot aangifte openstellen en dan op een 
vergadering andermaal hierover spreken en besluiten.
Algemeen wordt goedgevonden de stier „Piet” bij de heer Sloot te laten, waarvoor deze voor 
1914 een vergoeding van f 280 zal ontvangen, benevens vrije dekking voor een paar koeien.

Het bestuur deelt mee dat toen aan „Piet” de prov. prijs van f 60 werd toegekend, men het 
dekgeld voor niet-lieden moest brengen op f 2.
Over het dekgeld voor 1914 ontstond een levendige discussie, waaraan door verschillende le-
den werd deelgenomen, met het gevolg, dat aandeelhouders f 1 zullen betalen voor elk aan-
deel, nietaandeelhouders of voor meerdere koeien van aandeelhouders f 2.
Daar de stierenhouder nog al eens moeite ondervindt bij de inning van het dekgeld, wordt be-
sloten in de januarivergadering bij de uitreiking der certificaten direct te betalen,

„Piet” heeft dit jaar gedekt 198 koeien; behalve dat hij de prov. premie ontving, is hij ook op-
genomen in 't Ned. Rundveestamboek.
Over 't gust blijven van sommige koeien, de oorzaken 't opnieuw toelaten, enz. wordt wijd en 
breed gepraat, totdat de secretaris ten slotte voorstelt en aangenomen ziet elk beest hoogstens 
zes keer toe te laten.

De heer J. Rieffel kan zich 't geval denken, dat een koe 2 maal in een jaar moet gedekt wor-
den. Verschillende leden zijn van oordeel, dat in zulk geval voor die koe f 2 dekgeld voor de 
tweede sprong verschuldigd is, met uitzondering voor kleine mensen, zeggen anderen.
Niemand meer 't woord verlangende, sloot de waarn. voorzitter met dank te kwart voor acht.
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De Graafschap Bode 1913-12-23

Verslag vergadering Controlevereniging 

STEENDEREN, - 20 Dec. Na een kwartier pauze vergaderde de Controlevereniging in 't 
zelfde lokaal. Daar 't bestuur uit dezelfde heren bestaat als dat der Stierenvereniging, moest 
ook hier de heer Giesen leiden.
Van de 20 leden waren er 17 present. Ook hier moest de heer Giesen aftreden, doch werd met 
algemene stemmen herkozen.

De aanwezige (20) leden gaven 120 koeien op voor de controle.

De heer A. P. Vleemingh wenste ook gaarne toe te treden, maar alvorens bem toe te laten, zal 
't bestuur met de monsternemer overleggen of hij nog ingelast kan worden.
Algemeen zijn de leden tevreden over de monsternemer en aan 't bestuur wordt opgedragen 
zijn salaris billijk te herzien.
De heer Planten is 't opgevallen, dat men geen staat van andere koeien of verenigingen meer 
ontvangt; zulks ware toch ter vergelijking zeer nuttig.
Die secretaris zal trachten, waar men 't in Zutphen niet meer doet, zelf een verzamelstaat te 
maken.
't Was inmiddels negen uur geworden, en de leden waren 't vergaderen zat; en geen wonder, 
drie vergaderingen in één namiddag, 't is ook te bar; ook van 't goede kan men te veel krijgen. 
Sluiting volgde.
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1914

De Graafschap Bode 1914-03-27

Verslag voorjaarsverg. Coöp. Zuivelfabriek Steenderen 

STEENDEREN. - 21 Maart. Agem. Verg. Coöp. Stoomzuivelfabriek „Steenderen” in „con-
cordia.”
Er was weinig animo voor deze vergadering, van de 860 leden waren er 21 opgekomen.
Niettemin opende de voorzitter, de heer A. Jansen, met een hartelijk welkom; mogelijk draagt 
het hoge water schuld, doch vast niet alleen: de agenda bevat geen punten, waarover oppositie
gevoerd kan worden.
De secretaris las zijn uitgebreide notulen, die na een kleine opmerking werden goedgekeurd.
Andermaal hadden 8 leden om toelating verzocht; met bijna algem. stemmen werden ze
aangenomen.

Het Rapport der commissie, belast met het nazien der rekening over 1913, werd voorgelezen 
en goedgekeurd.

Thans kreeg de Directeur het woord voor het uitbrengen van 't jaarverslag.
1 Jan. 1913 telde de vereniging 757 leden. 31 December waren er 860 leden.
In 1913 werd de melk verwerkt van 2699 koeien tegen 2631 in 1912.
Daar de aftredende bestuursleden en commissarissen waren herkozen, onderging het Bestuur 
geen verandering. 't Personeel bleef niet constant, door vertrek van de centrifugist, had er een 
omwisseling-opschuiving plaats. 
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Lonen personeel
In tegenstelling met andere jaren vermeldde het verslag thans ook de lonen van het personeel:
Directeur f 1400, assistent f 12 per week, machinist f 12,50, Botermaker f 11.50, Centrifugist 
f 10, vollemelkweger f 11, ondermelkweger f 8,60, karnemelkweger f 7, voerman f 9,50 per 
week.
Aan assistent, machinist, centrifugist, botermaker en vollemelkweger kunnen nog premies 
worden uitgereikt.
De machinist behaalde in 't afgelopen jaar het diploma, uitgeloofd door de F. N. Z.

2 Algem. en 13 bestuursverg, werden gehouden, 3 maal 't advies der Commissarissen werd 
gevraagd. In 5 bestuursverg. werd ter tafel gebracht een betere riolering voor het afvalwater, 
zonder dat men tot een bevredigend resultaat kwam

De bibliotheek is wederom met enkele werkjes verrijkt.

Aangevoerd werd in 1913 8.371.875 K.G. melk waarvan gefabriceerd werd 295.991 K.G. bo-
ter.
De grootste hoeveelheid per dag, ontving men de 24 Mei (51.845 K.G.) de kleinste hoeveel-
heid de. 9 Jan. zijnde 14.363 K.G.
Voor 1 pCt. vet werd uit betaald f 1,89 of f 4,20 per 100 K.G. melk. 't Gemiddelde vetgehalte 
bedroeg 3,02 pCt., tegen 3,07 pCt, in 1912.
1 K.G. boter bracht gemiddeld op f 1,35½, de boter f 400,981,93. Ontvangen voor nevenpro-
ducten f 2017,70, of samen f 402.999,63.
Voor de melk werd betaald f 351.275,07 en voor onkosten f 48.640,86 (d.i. f 0,581 per 100 
K.G. melk tegen f 0,65 in 1912). 
De rekening wees op een saldo van f 3083,70.

Fabriek, erf en inventaris benevens de woningen zijn geheel vrij terwijl nog in het reserve-
fonds f 5000 aanwezig is.
Over de financiële toestand valt dus niet te klagen, en deze zou nog gunstiger geweest zijn, als
de inrichting der fabriek en de capaciteit der machine, meer overeenkwamen met de hoeveel-
heid melk die dagelijks verwerkt moet worden.
Door de hedendaagse wijze van werken vermindert kwaliteit en kwantiteit der boter, en zulks 
is voor de vereniging financieel zeer nadelig.
't Bestuur kan in dezen geen schuld worden aangewreven, daar ze haar voorstellen tot verbete-
ring door de Algem. Verg. zag verwerpen, en toch geeft de leden andermaal in ernstige over-
weging eventuele voorstelling tot verbetering van het bedrijf te steunen. Dan kan de Fabriek 
misschien eenmaal haar oude roem handhaven!
't Verslag lokte verder geen bespreking uit.

Bij de rondvraag wenste de heer Th. Evers gaarne van 't Bestuur te weten, waarom zijn voor-
stel inzake 't uitbetalen voor een vrijen dag aan de melkrijders, in de vorige vergadering
niet aan stemming was onderworpen.
De voorz. meende zich te herinneren, dat de voorsteller toen stemming gevraagd had, en bo-
vendien had de verg. zich zo duidelijk uitgesproken, dat z.i. stemming overbodig was.
De heer Evers kon hiermee niet accoort gaan, hij dacht aan partijdigheid, wat de voorz. ten 
sterkste ontkende.
Een lid uit Hummelo klaagde over 't vervoer zijner melk. 't Bestuur doet zijn best om 't ieder 
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naar de zin te maken, maar als men zelf niets opoffert, komt men niet tot een resultaat.
Met dankzegging sloot de voorz. de verg..

DGB 1914-11-24
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1915

De Graafschap Bode 1915-03-30

Verslag algemene vergadering CZ Steenderen

STEENDEREN. - 27 Maart. De algemene vergadering der Boterfabriek alhier, werd bezocht 
door 76 leden of gevollmachtigden.
De heer A. Jansen, die weer de voorzittershamer hanteerde, heette de aanwezigen welkom. 
waarna de waarnemend secretaris de notulen las en zag goedgekeurd.
Eén nieuw lid had zich opgegeven. Daar niemand zich tegen toelating verklaarde, werd deze 
zonder stemming aangenomen.

Met het oog op de verbouwing en 't aanschaffen van machines, kwam het Bestuur geld te kort,
ongeveer f 15.000.
De voorzitter gaf de vergadering, in overweging dit op te nemen bij de Leenbank, óf het te 
plaatsen in aandelen van f 50 à 4 pCt.
De heer Evers gevoelde aanvankelijk veel voor aandelen maar na toelichting van de Directeur
en de heer A. Breukink Bz., werd met algemene stemmen besloten tot toetreding bij de Leen-
bank alhier, en tot aanvrage van f 15000 in rekening-courant.
De heer G. Tenkink, opgehouden lid te zijn, had dus ook opgehouden in 't Bestuur zitting te 
hebben, en zo was een verkiezing voor één bestuurslid noodzakelijk.
De voorz. vroeg, ten einde noodeloze stemming te voorkomen, of er ook waren, die een kan-
didaat wensten aan te bevelen.
De heer Weenink zei, dat Olburgen tot heden altijd verstoken was geweest van aan de be-
stuurstafel te zitten; daarom wensten zij, ook mede om 't hoge water, gaarne een kandidaat aan
te bevelen, en wel W. Jansen.
De stemming stelde Olburgen in 't gelijk: met 61 van de 75 uitgebrachte stemmen, werd Jan-
sen gekozen.
Op voorstel van de Commissie voor 't nazien der rekening over 1914, werd deze door de verg.
goedgekeurd.

De directeur bracht hierna verslag uit over het boekjaar 1914. Door de slechte inrichting der 
fabriek waren de uitkomsten niet geweest zoals ze hadden kunnen zijn en 't was aan 't perso-
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neel te danken, dat nog met deze middelen zulke resultaten waren verkregen.
Door de oprichting der zuivelfabriek te Hummelo en door overlijden was het ledental gedaald 
van 860 tot 639; bovendien leverden nog 242 leveranciers niet-leden.
Het aantal koeien bedraagt thans nog 1915 van leden en 840 van niet-leden.

Het aantal bestuursleden bedraagt nog 9, dat der Commissarissen 11.
Tot bestuurslid werd herkozen de heer H. J. Harmsen en gekozen de heer Planten. In de Raad 
van Comm. namen opnieuw zitting de heren J. W. Jimmink en E. J. Alderkamp en voor de 
eerste maal de heren A. J. Harenberg en W. A. Koekkoek.

Het Personeel bleef constant; doordien de centrifugist onder de wapenen is, werd zijn werk 
door de anderen waargenomen, terwijl met 't oog op het mond- en klauwzeer een persoon 
voor de ontsmetting werd aangesteld.
Het Bestuur vergaderde 19 maal, waarvan 2 keer met Commissarissen; terwijl 3 algemene 
vergaderingen werden gehouden.
Door aanneming van 't voorstel van Commissarissen om verbetering te brengen in fabriek en 
machinerieën, hoopte 't Bestuur weer een inrichting te krijgen, die kan wedijveren met elke 
andere.

In 1914 werd verwerkt 8.398.822 K.G. melk tot 298.106 K.G. boter. 't Gemiddelde vetgehalte
was 3,10 pCt. Voor 1 pCt. vet kon worden uitbetaald f l,36 of f 4,21 voor 100 K.G, melk.
Voor de boter werd ontvangen f 406.451,65, d.i. f 1,365 per K.G. Voor de nevenproducten 
maakte men nog f 1997,24.

Voor de melk werd uitbetaald f 353.686,48 en voor onkosten ingehouden f 54.762,41 of 
f 0,651per K.G.
Op 29 Dec. ontving de fabriek slechts 11.870 K.G. melk, op 6 Juni 51.722 K.G.
De balans sloot met een eindtelling van f 38.170,76, terwijl de omzet in zijn geheel beliep, 
f 408.448,89.
Onder dank werd dit verslag goedgekeurd.

De heer Alderkamp vroeg hierop. of het Bestuur
thans ook ongeveer de kosten van verbouwing
enz.  kon  opgeven,  waarop  de  voorzitter  mee-
deelde,  dat  de  raming  thans  werd  geschat  op
pl.m. f 30000.
De  directeur  zei,  dat  een  gedeelte  dezer  som
reeds betaald was, zoals ook uit de onkosten re-
kening was op te maken.
Daar niemand op- of aanmerkingen meer had,
sloot de voorzitter met dankzegging. Hij meende
bovendien een woord van dank te moeten bren-
gen aan de Directeur voor zijn betoonde moeite
en zorgen.
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1916
De Graafschap Bode 1916-02-08 

A) Verslagen vergadering Stierenvereniging
Aanschouwen – op marktplein – van nieuwe stier „Oscar”

STEENDEREN. - 4 Febr. Gistermiddag, 4 uur werd de pas door de stierenvereniging aange-
kochte stier „Oscar” op het marktplein voorgebracht. Hij werd bekeken en beoordeeld, maar 
gelukkig niet veroordeeld, Daarna volgde een vergadering in 't café Boogman, waar 51 leden 
tegenwoordig waren.
De voorzitter riep de aanwezigen 't welkom toe, waarna de secretaris de notulen las.
De rekening van de penningmeester vermeldde aan ontvangsten ruim f 820, terwijl er nog 
f 290 in kas was.

Over de dekcertificaten ontspon zich een levendige discussie; sommigen vonden het onbillijk 
dat certificaten welke niet verdekt waren, niet gerestitueerd werden; anderen wezen op het re-
glement, totdat ten slotte werd aangenomen een voorstel van de heer G. Wijers om de niet-
veehouders vrij te laten in 't nemen van dekcertificaten.

De heer Giesen bracht verslag uit van de Aankoopcommissie. Na hier en elders rondgekeken 
te hebben, werd eindelijk aangekocht op de stal van de heer G. J. van Werven te Olst, de stier 
Oscar, geb. 10 April 1915 uit Emma door Nico. De moeder gaf in 1912 3403 L, melk met 
3,08 pct. vet, in 1913 4528 L- met 2,94 pet. en in 1914 5943 L, met 2,84 pct. Bekend was te-
vens dat de vader en moeder beide van goede melkdieren afstamden.

Enkele leden vonden het vetprocent der moeder niet hoog, waarop de voorzitter antwoordde, 
dat er bij 't aankopen van een stier op zoveel factoren moet gelet worden, en tevens was dit-
maal de commissie opgedragen een goeden stier te kopen, zonder op 't vetgehalte den nadruk 
te leggen.
't Bepalen wan 't dekgeld maakte de tongen los. De heer Rutten drong er andermaal op aan dat
de grote boeren zoveel aandelen dienen te nemen als ze koeien houden. De heer G. Wijers zou
in dit geval ook alleen uitgezochte koeien willen toelaten bij de stier.

Na veel gepraat, waarbij ook (stier) Piet in 't gedrang kwam, werd besloten het dekgeld voor 
Piet te laten op f 2 en f 3, en dat voor Oscar te stellen op f 2.50 en f 3.
Verschillende leden, gezien de goede hoedanigheden van Piet, wilden er volstrekt niet van ho-
ren deze fokstier te verkopen.
Nadat de voorwaarden waren voorgelezen, werd de nieuwe stier bij inschrijving gestationeerd
bij J. H. Sloot tegen f 302,50 .per jaar.

Bij de rondvraag informeerde de heer Vleemingh of hij op een dekcertificaat, dat hij wegens 
hoge water in December niet kon gebruiken, nog in 't nieuwe jaar mocht laten dekken. Na 
heel wat discussie werd met 22 tegen 29 stemmen besloten, dat deze certificaten slechts gel-
den voor het jaar van afgifte.
Nadat nog gesproken was over nieuwe aandelen, nam de voorzitter, de heer Breukink, het 
woord om in hartelijke bewoordingen de Aankoopcommissie te bedanken maar ook de leden, 
de hadden getoond te kunnen spreken en redeneren, zonder de goede vormen uit het oog te 
verliezen.
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B) Verslag vergadering Controlevereniging
Na afloop der stierenvergadering kwam de controlevereniging samen. Gewoonlijk zijn deze 
vergaderingen daardoor kort, zo ook nu.
De rekening van de penningmeester sloot in ontvangsten en uitgaven met een bedrag van 
f 503 en een batig saldo van f 49,15.
De overmonsters van 1915 à 20 cent moesten thans betaald worden.

Vervolgens werden de werkzaamheden van de monsternemer geregeld, zó, dat hij verder acht 
dagen in de 14 dagen voor de controle zal werken.
Enkele leden drongen aan om nieuwe leden te werven, daar 't aantal koeien afneemt en de on-
kosten per koe daardoor stijgen.
De voorzitter deelde mee, dat telkens nieuwe verenigingen tot de controle in Zutphen toetre-
den, waardoor de onkosten minder worden. Met het oog op 't werk van de monsternemer, 
moeten we voorzichtig zijn bij 't toelaten van nieuwe leden.
Deze kwestie werd ten slotte aan 't Bestuur overgelaten; tegen 1917 zal getracht worden meer 
leden en koeien te krijgen.
Volgde sluiting door de voorzitter, waarna de heer W. Breukink de voorzitter dank zei voor 
zijn flinke leiding hedenavond, die vaak hoogst moeilijk was.

De Graafschap Bode 1916-06-09 

Open huis voor leden na verbouwing boterfabriek

6 Juni. Nooit is 't zo druk geweest aan onze Boterfabriek als hedenmiddag en de beide volgen-
de dagen. 't Bestuur stelde n.l, leden-leveranciers met hun vrouwen of dochters in de gelegen-
heid de fabriek te bezichtigen, zoals ze zich na de verbouwing vertoont. Van deze gelegenheid
nu hadden heden ongeveer 350 personen gebruik gemaakt, terwijl er morgen 250 en overmor-
gen ruim 200 verwacht worden. 

Achtereenvolgens werden ze rondgeleid door de machinekamers, 't ontvangstlokaal der melk, 
't centrifugelokaal, 't roomzuurlokaal, 't lokaal voor de boterbereiding en een kijkje genomen 
in de boterkelder. Ja zelfs werden de steenkolenbergplaats en de paardenstallen niet vergeten.
„'t Heeft zeker veel geld gekost maar 't ziet er nu ook alles even fijn uit”, hoorden we ver-
scheidene zeggen, en ongetwijfeld hebben ze gelijk, want hun fabriek behoort thans, gelijk 
voor 17 jaar, wederom tot de best ingerichte in ons land, en hun Directeur en 't personeel beij-
veren zich dagelijks om uit de melk 't beste product te krijgen en dat tegen de hoogste markt 
van de hand te doen.

Na de ommegang plaatsten de talrijke bezoekers en bezoeksters zich aan lange rijen tafels, die
buiten op het plein waren opgesteld, om zich te goed te doen aan smakelijk toebereide choco-
lade en koek. Terwijl verschillende gedienstige geesten de koppen vulden, riep de Voorzitter, 
de heer A. Jansen, allen het welkom toe, inzonderheid de vrouwen. Hij hoopte, dat de inrich-
ting der fabriek de goedkeuring zal wegdragen der leden, waarna hij het woord gaf aan de 
heer Jaarsma., Directeur. Deze heette insgelijks allen, inzonderheid de vrouwelijke sekse, wel-
kom. In de ruim 17 jaar, die we nu samenwerken, hebben we nog nooit de eer gehad de vrouw
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in ons midden te zien om met haar over de organisatie te spreken.
Wel komen er vaak mannen, ook soms met klachten, die meestal ongegrond zijn, maar als de 
vrouwen wat meer kwamen zou er van verkeerde klachten geen sprake zijn; die vergissen zich
niet zo gauw.

Voorts wees hij de vrouwen en ook de mannen op 't melken, goed melken, op 't afkoelen der 
melk en de behandeling der melk buiten den stal. Alleen dan, wanneer bij 't melken de groot-
ste zindelijkheid en nauwgezetheid betracht wordt en de melk voor 't transport naar de fabriek
goed behandeld wordt, is 't mogelijk dat de fabriek een product kan vervaardigen, dat nu en 
straks de concurrentie zal kunnen weerstaan.
Met de beste wensen voor de leden, eindigde hij zijn toespraak met dank voor de talrijke op-
komst.

Onder de aanwezigen bespeurden we ook enkele Directeuren van naburige fabrieken:
Morgen zal de heer Penning, technisch ambtenaar van den Bond, de fabriek met een bezoek 
vereren en tevens een woord tot de bezoekers richten, terwijl Donderdag de heer Hylkema, 
Zuivelconsulent, door zijn tegenwoordigheid en woord blijk zal geven van zijn grote belang-
stelling in 't zuivelbedrijf.
Voor Directeur en personeel drukke dagen, was 't o.i. toch een goede gedachte van 't Bestuur 
om op deze wijze de aandeelhouders eens gelegenheid te geven hun fabriek, na de verbou-
wing en vernieuwing van machines, eens te laten bezichtigen.
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1919

De Graafschap Bode 1919-03-14

Verslag verg. CZ. Steenderen

STEENDEREN - Onder voorzitterschap van de heer A. Jansen, vergaderden de leden van de
Stoomzuivelfabriek Steenderen. Aanwezig waren 37 leden.

Uit het verslag over 1918 vermelden we het volgende: Het ledental bedroeg 619, waarvan 579
melk leveren van 1860 koeien. 
In het geheel word in 1918 ontvangen 3.776.883 K.G. melk, waarvan gemaakt was 129.223 
K.G. boter. Voor de melk werd uitbetaald f 371.104 of f 9,90 per 100 K.G. dat is f 3,27 per 1 
pCt. vet. Voor de boter werd ontvangen f 411.377 of f 3,18½  per K.G. Het gemiddelde vetge-
halte was 3,03 pCt. Voor 1 K.G. boter was 28,6 K.G. melk nodig.

De totale ontvangsten bedroegen voor boter f 411.377, voor nevenproducten f 18.971, samen 
f 430.349. 
De uitgaven bedroegen voor de melk f 374.104, onkosten f 56.245, ook samen f 430.349. 
Fabriek, erf en inventaris komen op de balans voor met een bedrag van f 2500, terwijl het re-
servefonds bedroeg f 3277. 
Het botervervoer met verdere  vrachten bedroeg f 1852. Aan traktementen en arbeidslonen 
werd uitbetaald f 7260, voor brandstof f 7221, aan melktransport f 19236.

Tot commissaris werd in de plaats van het overleden lid, de heer Alderkamp uit Brummen, ge-
kozen de heer J. Th. H. Brouwer aldaar. Besloten werd om aan de leden bij hoeveelheden van 
10 liter karnemelk te geven..
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De Graafschap Bode 1919-04-25

Gegevens afgelopen (1e) kwartaal CZ. Steenderen

STEENDEREN. - Uit het verslag over het afgelopen kwartaal van de Coöp. St. Zuivelfabriek
„Seenderen” stippen we het volgende aan:
De vereniging telt 580 leden, die de melk van ruim 2000 koeien leveren. Ontvangen werd 
527.514 K.G. melk, d.i. 63584 K.G. minder dan over het le kwartaal van 1918. Per 1 pCt. vet 
werd uitbetaald f 4,79 tegen f 3,40 per 1 pCt. over de eerste maanden van 1918. (is f 15,136 
per KG. 1e kw. 1919)

Viermaal per week werd de melk ontvangen. Volgens onderzoek was het gemiddeld vetgehal-
te 3,16 pCt. Voor 1 K.G. boter was 27,5 K.G. melk nodig (in dezelfde periode vorig jaar 28,3 
KG.) De boterprijs was gemiddeld f 4.09. Aan de gemeente Utrecht werd 46.000 L. volle 
melk geleverd tegen 22 cent per L. af fabriek plus werkelijke transportkosten van boerderij 
naar fabriek.
Aan de gemeente Arnhem, Ambt- en Stad-Doetinchem werd geleverd respectievelijk 7000 L., 
44200 L en 192000 L. is samen 70400 L. ondermelk tegen de prijs van 7,75 ct- per L. Aan de 
leden werd 69 pCt. karnemelk en ondermelk terug gegeven. Enkele leden vrkochten hun on-
dermelk enz. voor f 220,65aan de fabriek.
Voor zgn. ziekenkarnemelk werd ontvangen f 255. Behalve een deel van de „vrij” gekregen 
boter (½ K.G. per week en per leverancier) werd tot 24 Maart alle boter geplaatst door bemid-
deling van de Ned. Coöp. Zuivelverkoop Centrale (NCZ.) te Amsterdam. Met ingang van die 
datum werden  de belemmerende bepalingen omtrent aflevering van van boter opgeheven. 
Daarna werd de boter zo veel mogelijk weer aan de vroegere afnemers (detaillisten) afgele-
verd.

De Graafschap Bode 1919- 07-15

Gegevens afgelopen (2e) kwartaal CZ. Steenderen

STEENDEREN. - In een vergadering der Coöp Stoomzuivelfabriek alhier bleek uit het ver-
slag, dat de vereniging 580 leden telt met 2000 koeien. Aan melk werd over het verlopen 
kwartaal ontvangen 1.332.323 K.G. oftewel 63.426 K.G. meer dan over hetzelfde kwartaal 
van het vorige jaar. Per 1 pct. vet werd uitbetaald f 3,16, tegen f 2,91 per 1 pct. over dezelfde 
periode van 1918. Behalve des Zaterdags werd de melk éénmaal per dag geleverd, terwijl van 
24 Mei tot 1 Juli des Zaterdags tweemaal melk werd ontvangen. Volgens onderzoek was het. 
gemiddeld vetgehalte 2,92 pct. 
Voor 1 K.G, boter was 29,6 K.G, melk nodig, terwijl over het 2e kwartaal van 1918 voor 1 
K.G. boter 30.3 K.G, melk werd verbruikt. 
De boterprijs was gemiddeld f 3.03. Gefabriceerd werd 44.909 K.G. boter. Aan de Ned. Coöp.
Zuivelverkoop-Centrale (NCZ.) te Amsterdam werd geleverd 24.525 K.G.; aan detaillisten en 
consumenten gezamenlijk 17.647 K.G. De boter, verzonden naar de N.C. Z. te Amsterdam 
werd naar kwaliteit uitbetaald en werd voor 1e kwaliteit 2 ct. per K.G, meer dan voor 2e, voor
2e 2 ct. per K.G. meer dan voor 3e; voor 3e 4 ct. per K.G. meer dan voor 4e. De boter bleek 
steeds van 1e kwaliteit te zijn, zodat de hoogste prijs werd ontvangen. Op de wekelijkse boter-
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keuringen van den GOZ.  gevestigd te Zutphen, werd gemiddeld 64 punten behaald. 
Voor de karnemelk werd in totaal ontvangen f 195,60, terwijl aan de leveranciers circa 90 pct. 
der onder- en karnemelk werd teruggegeven.
Aan de gemeenten Stad- en Ambt-Doetinchem werd tegen 7¼ cent per liter 24.240 liter on-
dermelk geleverd.

De Graafschap Bode 1919-10-10

Gegevens afgelopen (3e) kwartaal CZ. Steenderen

STEENDEREN. - 9 Oct. Uit het driemaandelijkse verslag van de Coöp. Stoomzuivelfabriek 
„Steenderen” alhier vermelden we het volgende: Het aantal leden en koeien onderging geen 
verandering. Over de maanden juli en augustus werd des Zaterdags 2 maal, de andere dagen 
der week éénmaal melk ontvangen. Gedurende September slechts éénmaal per dag, ook des 
Zaterdas. 
In het geheel werd ontvangen 1.408.371. K.G. melk, d.i. 212.235 K.G. meer dan over het der-
de kwartaal van het vorig jaar. Volgens onderzoek was het vetgehalte 3,03 %.
Voor 1 K.G. boter was 26.7 K.G. melk nodig, terwijl gedurende dezelfde periode in 1913 
daarvoor 29,1 K.G. melk benodigd was. 
Geproduceerd werd 49.947 K.G. boter. De boterprijs was gemiddeld f 2,84 per K.G. 

Ontvangen werd voor spoeling f 226,88; voor karnemelk f 170.- en voor ijs f 30.-. De totale 
ontvangsten bedroegen f 145.703,24. 
Aan de Ned. Coöp. Zuivelverkoop-Centrale (NCZ.) te Amsterdam werd geleverd 13.775 K.G.
Boter; aan detaillisten en consumenten samen 37.852 K.G. 
De kwaliteit der boter was over het geheel genomen bevredigend. De NCZ. betaalde naar 
kwaliteit. Slechts eenmaal werd de boter in de 2e klas gerangschikt, zodat dus ook éénmaal 2e
kwaliteit werd uitbetaald. Overigens was de boter steeds eerste kwaliteit bevonden. 
Op de wekelijkse boterkeuringen van de GOZ. werd gemiddeld 66 punten behaald. 
Aan de leveranciers werd ruim 90 pct. onder- en karnemelk teruggegeven.
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1920>

De graafschap Bode 1921-02-11

Gegevens uit Jr.-verslag CZ Steenderen 1920

STEENDEREN. 10 Febr. Uit het verslag der Coöp. Stoomzuivelfabriek alhier, dat de leden 
dier vereniging reeds in druk werd toegezonden, vermelden we het volgende:
Het aantal leden der vereniging bedroeg bij het begin van het jaar 644, waarvan 588 melk le-
verden en 56 niet. Het aantal melkkoeien bedroeg toen volgens opgave 1890. 
Gedurende 1920 werden 21 nieuwe leden aangenomen, terwijl twee uittraden. Bij het einde 
van het jaar telde de vereniging alzo 663 leden, waarvan 596 melk leverden en 67 niet. Het 
aantal melkkoeien bedroeg toen volgens opgave 1900 koeien.

De vereniging is lid van: 1. de G.O. Bond van Coöp. Zuivelfabrieken te Zutphen; 2. de eerste 
Coöp. Boerenleenbank te Steenderen. 3. de Coöp. Boerenleenbank te Steenderen 4. het Boter-
contróle-Station „Geld.-Over.” te Deventer. 5 De Zuivel-Onderlinge te Utrecht. 6. de G. O. M.
van Landbouw. 7. de Coöp. Zuivelverkoopvereniging „Geld.-Ov.” te Zutphen.

Gedurende 1920 kwam er in de samenstelling van het bestuur geen verandering. Van de com-
missarissen werd de heer J. Th. H. Brouwer te Brummen vervangen door diens zoon H. J. N. 
Brouwer. Ook het personeel onderging geen wijziging. Omtrent het bedrijf zelve kunnen we 
vermelden, dat in 1920 is ontvangen 4.501.243 K.G. melk, d.i. 483.043 K.G. meer dan over 
het jaar 1919. Per 1% vet werd uitbetaald gemiddeld f 2,86½: Het gemiddeld vetgehalte be-
droeg volgens onderzoek 3,10 %. (geeft 7,9515 ct / K.G. melk) Voor 1 K.G. boter was 27,8 
K.G. melk benodigd.

Gefabriceerd werd 161.651 K.G. boter. De boterprijs was gemiddeld f 2.94 per K.G. Aan de 
C.Z.G.O. te Zutphen werd geleverd 32.000 KA. boter; aan detaillisten en consumenten samen 
129.851 K.O.

De ontvangsten bedroegen:
Voor boter f  474.456,77
  „      spoeling ,,     4.774,37
  „      karnemelk ,,        978,12
  „      volle melk ,,          82,08

Samen f  480.691,34

De uitgaven bedroegen:
Voor 4501243 K.G. melk f 399.795,47
  „      onkosten ,,   80.895,87

Samen f  480.691,34
Deze onkosten bedragen per 100 K.G. melk f 1,80 

Het gedetailleerd verslag dier onkosten vermelden we, dat is betaald o.a. voor vrachten en 
vervoer boter f 2138,76; voor traktementen en arbeidslonen f 10.261,40, voor brandstof 
f 12.809,98, voor onderhoud en vernieuwing f 7116,63., voor melktransport f 23.116,38, voor 
eigen voerman f 2254,65.
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Op de balans, die in actief en passief sluit met een bedrag van f 36561,91½, komen de gebou-
wen niet meer voor. Ze zijn dus het volle eigendom der vereniging. Het reservefonds bedraagt
f 5000.-. De rekening met balans zijn reeds de 7 de Januari door de daartoe ingestelde com-
missie nagezien en volkomen accoord bevonden.
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1922
De Graafschap Bode 1922-02-21 

Verslag verg. CZ Steenderen  met gegevens 1921

STEENDEREN. - Uit een ons toegezonden verslag der Coöp. Stoomzuivelfabriek alhier over
het jaar 1921 vermelden we het volgende : Het aantal leden bedroeg bij het begin van het jaar 
663, waarvan 596 melk leverden en 67 niet. Het aantal koeien bedroeg toen volgens opgave 
1900. Gedurende 1921 werden 16 nieuwe leden toegelaten en 14 van de lijst afgevoerd, zodat 
einde 1921 het aantal leden 665 bedroeg, waarvan 593 melk leverden 72 niet. Het aantal koei-
en bedroeg toen volgens opgave 1887. 

In het bestuur werd de heer J. W. Planten vervangen door J. H. Sloot en tot commissaris geko-
zen H. Hebben, inplaats van J. Hissink Lzn. (bedankt). De zuivelfabriek is lid van de GOZ. te 
Zutphen, van de Coöp. Boterverkoopvereniging te Zutphen, van de, Coöp. Boerenleenbank te 
Steenderen, van het Botercontrole-Station Geld. Ov. te Deventer, van de Zuivel-Onderlinge te 
Utrecht en van de G.O.M. van Landbouw. 
In directeur en personeel kwam geen wijziging, behoudens de vervanging van A. A. F. Reich-
man door R. Zweverink als assistent. 

Geleverd werd aan de fabriek 4.421.451 K.G. melk, waarvoor betaald werd f 372.857,07. Het 
gemiddelde vetgehalte volgens boteropbrengst was 3,20 en per percent vetgehalte werd ge-
middeld betaald f 3,10. (  f   9,92  ) Voor 1 K.G. boter was gemiddeld 27,6 K.G. melk nodig. 
Voor de boter werd ontvangen f 434.143,80. Geproduceerd werd 160.179 K.G.  boter. De ge-
middelde boterprijs bedroeg, dus f 2,71 per K.G. 
De bruto opbrengst van 100 K.G. melk was   f   9,97, de netto-opbrengst (uitbetaalde prijs) 
f   8,43  .  5 Voor onkosten werd derhalve per 100 K.G. melk ingehouden f 1,54. 
Voor spoeling werd ontvangen f 4779,30, voor ijs- en karnemelk f 1657,39.

De totale ontvansten bedragen  f 441.103,65
Voor de melk werd uitbetaald f   372.857,07

De onkosten bedroegen        f   68.246,58
Tot deze onkosten behoren o.a:

Voor traktement en arbeidslonen f   10.786.20 
Voor brandstof f     3.822.74
Voor melktransport f   26.319,72
Voor vrachten en botervervoer f     1.987,97

Verder bevat het verslag nog enige mededelingen omtrent de gehouden melkcursus, waarvoor 
zich 24 gegadigden aanmelden en 22 de gehele cursus volgden. Daarvan hebben 17 aan het 
Provinciaal melkexamen deelgenomen, terwijl 14 het diploma verwierven.

5 Hier 3 bedragen die over de uitbetaling in de tekst (vette onderstreepte bedragen) 1e Bruto f 9,97; 2e een bere-
kend bedrag (f 3,10 X 3,20% ) van f 9,92 wat hetzelfde zou moeten zijn, 3e het netto genoemde bedrag van 

     f 8,43 ontstaat uit 1e – f 1,54 (de  totale kosten). In dit bedrag zit ook reservering, afschrijving e.d. (ZHN.)
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De Graafschap Bode 1922-09-26 

Verslag vergadering CZ. Steenderen

STEENDEREN. Zaterdag werd in Concordia een Algemene Vergadering gehouden der Coö-
peratieve Stoomzuivelfabriek alhier,
Aan de orde was Statutenwijziging en deze vergadering was bijeengeroepen, wijl in de vorige,
tot hetzelfde doel belegd, niet het vereiste aantal leden was verschenen. Thans kon een besluit 
genomen worden, De verschillende artikelen werden één voor één behandeld en aan de goed-
keuring der leden onderworpen.

Slechts een tweetal artikelen werden, zo als ze nu waren geredigeerd niet aanvaard en wel die 
welke handelende over de benoeming en het ontslag van de Directeur en de voorwaarden 
waarop deze de vereniging dient. Het concept bepaalde, dat het Bestuur, gehoord de commis-
sarissen, de directeur kon benoemen en ontslaan, alsmede de voorwaarden kon vaststellen 
(dus ook het salaris), waarop deze aan de vereniging was verbonden. Met grote meerderheid 
van stemmen werd uitgemaakt, dat de leden deze rechten voor zich wilden houden. 
De aanwezigheid van den Secretaris van de GOZ.,die een en ander nauwkeurig uiteenzette, 
kon deze beslissing niet verhinderen. 

Nadat deze twee artikelen waren verworpen, verliep de, vergadering. Schijnbaar was het voor-
naamste hiermee afgedaan. Op de overige artikelen werd zeer weinig gereageerd. Sluiting 
volgde na gehele afwerking der statuten.
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1923
De Graafschap Bode 1923-02-02

Gegevens uit Jr.-verslag CZ. Steenderen 1922

STEENDEREN. 30 jan. Heden ontvingen wij het verslag der Coöp. Stoomzuivelfabriek te 
Steenderen over het jaar 1922. In zeer uitgebreide zin wordt daarin alles betreffende deze ver-
eniging aan haar leden medegedeeld. Slechts  de hoofdzaken willen wij hier vermelden.
 
Het aantal leden bedroeg bij de aanvang van het afgelopen jaar 665, waarvan 593 melk lever-
den en 72 niet. In de Algemene Vergaderingen werden 22 personen tot lid aangenomen, ter-
wijl 12 leden door overlijden, vertrek of anderszins uit de vereniging traden. Bij het einde van
1922 telde de zuivelfabriek dus 675 leden, waarvan 589 melk leverden en 86 niet. Volgens op-
gave bedroeg het aantal melkkoeien dier leden 1864. 

Het bestuur bestaat uit 7 leden en onderging in 1922 geen wijziging. Tot commissaris werd in 
de januari-vergadering gekozen de heer T. J. E. Hartman. Verder onderging ook dit college, 
bestaande uit elf leden geen verandering. Tot leden der commissie, belast met het nazien der 
rekening en balans werden gekozen de heren: J. B. H. de Moll, K. A. Schoemaker en G. Rem-
melink. Deze commissie werd bijgestaan door de Controleurs van de G.O.Z. te Zutphen. 

De vereniging is lid van:
1e. de Geldersch-Overijselschen Bond van Coöp. Zuivelfabrieken te Zutphen.
2e. de eerste Coöp. Boterverkoop-vereniging te Zutphen.
3e. de Coöp. Boerenleenbank te Steenderen.
4e. het botercontróle-station Gelderland-Overijsel te Deventer.
5e. de Zuivel Onderlinge te Utrecht.
6e. G. O. M. van Landbouw.

Verder bevat het verslag een maandelijkse opgave van ontvangsten en uitgaven, benevens ver-
melding van het aantal in die maand geleverde K.G. melk. Ter vergelijking laten we deze op-
gaven hier verkort volgen.

Ontvangsten
voor boter en

nevenproducten;

Aantal K.G. Geleverde
melk met daarvoor
uitbetaald bedrag.

K.G. melk

Januari f 24102,04 283869 f 20121,34

Februari ,, 23643,02 317674 ,, 19525,15

Maart ,, 32268,87 443696 ,, 27281,43

April ,, 33173,78 441266 ,, 27644,15

Mei ,, 37524,07 538341 ,, 30861,58

juni ,, 44470,46 565298 ,, 36908,64

Juli ,, 39014,14 469994 ,, 31284,74

Augustus ,, 36015,57 427701 ,, 29883,86

September ,, 34107,16 382230 ,, 27458,56

▲ Heruitgave zuivelhistorienederland.nl                       50                                         Versie-1  2013-12-18



October ,, 33904,24 356932 ,, 27315,94

November ,, 29360,52 325758 ,, 25631,30

December ,, 27703,88 286674 ,, 23655,30

Bovendien;werd nog voor boter ontvangen een bedrag van f 143.91.
De totale ontvangsten bedroegen dus f 395.431,66.

Geleverd werd 4.839.433 K.G. melk, waarvoor uitbetaald werd f 327.579,99. Het onkosten-
cijfer beliep over 1922 per 100 K.G. melk f 1,40 en in totaal f 67.851,67.
Er werd 175.492 K.G. boter geproduceerd d.i. 1 K.G. uit elke 27,6 K.G. melk. 
Per percent vet werd gemiddeld uitbetaald f 3.07, terwijl het gemiddelde vetgehalte volgens 
boteropbrengst bedroeg 3.20 pct. (ca. 9,824 ct./ K.G.)
Voor spoeling werd ontvangen f 4048,29, voor karnemelk f 1166,88, voor ijs f 60.

Aan vrachten enz. werd besteed f 2773,04; voor het melktransport was nodig f 20.923,09,; aan
traktementen en arbeidslonen uitbetaald f 11.116,77.
Vermelden we nog, dat het reservefonds op de balans voorkomt tot een bedrag van, f 9089,78,
terwijl de fabriek niet meer door schulden is bezwaard.
Op de wekelijkse boterkeuringen van den G.O.Z. te Zutphen behaalde de vereniging een di-
ploma met het rangnummer 6 en gemiddeld 71.3 punten, terwijl de boter op de Landbouwten-
toonstellingen te Doesburg, Varsseveld en Tilburg werd bekroond.
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1924
De Graafschap bode 1924-05-20

Verslag 25e verg. Coöp. Stoomzuivelfabriek Steenderen

verslag vergadering met gegevens 1923

Het aantal leden bedroeg op 1 Januari van het afgelopen jaar 675, waarvan 589 melk leverden 
en 86 niet.
In den loop van het jaar werden 14 leden aangenomen, terwijl 2 personen uit de vereniging 
traden. Einde 1923 telde de vereniging dus 687 leden, waarvan 596 melk leverden en 91 niet. 
Het bestuur onderging in 1923 geen wijziging, ook in het college van commissarissen kwam 
geen verandering. 

In de commissie tot nazien der rekening werd de heer G. Remmelink (bedankt) vervangen 
door  W. J. Boogman. De vereniging is lid van: le. den G.O. Bond van Coöp. Zuivelfabrieken 
te Zutphen (GOZ.); 2e. de eerste Coöp. Boterverkoopvereniging te Zutphen; 3e. de Coöp. 
Boerenleenbank te Steenderen, 4e. het Botercontrólestation „Geld. Overijssel” te Deventer, 
5e. De Landbouwonderlingen te den Haag, 6e. de G.O.M. van Landbouw. 
Op de wekelijkse boterkeuringen van den G.O.Z. te Zutphen behaalde de fabriek ook over 
1923 een diploma, thans met ruim 69 punten en rangnummer 10.

In 1923 werd ontvangen 5.492.511 K.G. melk, waarvan gefabriceerd werd 203.360 K.G. bo-
ter, d.i. 1 K.G. per 27 K.G. melk. Voor de boter werd ontvangen f 411.129,66, voor spoeling 
f 4003,88, voor karnemelk f 941,77, totaal; f 416.074,81. 
Voor de melk werd uitbetaald f 343.691,18, d.i. ± f 6,26 per 100 K.G., terwijl nog een bedrag 
van f 5600,45 (of 10 ct. per 100 K.G.) zal worden uitbetaald. 

De totale onkosten bedroegen f 66.783,18. Op de balans komen de vaste goederen en ook de 
inventaris niet meer voor. Er rust dus geen schuld meer op de vereniging. Het reservefonds 
bedraagt f  9089,78; de winst over 't afgelopen jaar f 5600,45, welk bedrag alsnog zal worden 
uitbetaald. Voor traktementen en arbeidslonen was benodigd f 10.022,70, voor brandstoffen 
f 4977,64, voor kantoorbehoeften, porti en telegrammen f 3215,12. Het melktransport beliep 
f 19.518.75 of ruim 35½ ct. per 100 K.G. melk. Verder bevat het verslag uitgebreide medede-
lingen over de 25 jaren van het bestaan der fabriek. Bijzonderheden hieromtrent zullen we te 
zijner tijd vermelden.

Het zilveren jubileum der vereniging op 5 Juni e.k, zal enigszins feestelijk worden herdacht 
Aan het Bestuur zijn daarvoor de nodige kredieten toegestaan.
17 Mei. Door het Bestuur der Coöp. Stoomzuivelfabriek werd in het openbaar aanbesteed het 
bouwen van een serre aan de Directeurswoning. Het werk is aan den laagste inschrijver H. M. 
Eskes, te Toldijk – f 1247,50 - gegund.
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De Graafschap Bode 1924-06-13

Verslag feest bij het 25-jarig jubileum der Zuivelfabriek.

9 juni. In 't laatst der vorige week vierde de Coöp. Stoomzuivelfabriek alhier haar zilveren ju-
bileum.
Het was toen juist 25 jaar geleden, dat zij in werking werd gesteld, immers op Maandag 5 Juni
1899 werd de eerste melk aan de fabriek verwerkt. Met de fabriek zelve vierden ook de Direc-
teur, de heer J. Jaarsma, de machinist, de heer B. Klein Molekamp en de botermaker, de heer 
B. J. Mannessen hun zilveren feest.

Tegen drie uur in den namiddag verschenen het grootste deel der leden met hun vrouwen om 
aan het feest deel te nemen. Op een terrein bij de fabriek waren een paar zeer ruime tenten op-
geslagen die voldoende ruimte bleken te bezitten om de talrijke gasten te herbergen, terwijl 
het fabrieksterrein zelf keurig was versierd met erebogen, slingers, enz.
Tegen kwart voor vieren beklom de Voorzitter der Vereniging, de heer A. Jansen, het spreek-
gestoelte. Spreker begon met de aanwezigen het welkom toe te roepen. In 't bijzonder werd 
door hem de aanwezigheid van het Dag. Bestuur der Gemeente Steenderen op prijs gesteld. 
Ook de komst van den heer H. B. Hylkema, oud-zuivelconsulent - werd zeer gewaardeerd. 
Deze toch had de onmisbare wetenschap gegeven, waardoor de oprichting der fabriek haar be-
slag had gekregen en die met raad en daad het toenmalige bestuur steeds ter zijde had gestaan.

Verder herdacht spreker verschillende bestuursleden, die thans reeds gestorven zijn, n.l. de he-
ren C. D. G. Planten, Th. Veenhuis, A. B. Offenberg, A. Heezen, G. J. Uenk en mede den 
bouwmeester der fabriek, den heer C. Boogman. Daarna richtte spreker het woord tot den heer
Jaarsma, die al zijn gaven en krachten gedurende deze 25 jaar had geven tot den bloei der fa-
briek. Hij wenste, dat de heer Jaarsma nog, tal van jaren aan het hoofd der fabriek mocht 
staan. 
Komende tot het personeel gewaagde spreker van de getrouwe plichtsbetrachting van allen, 
die aan de fabriek waren verbonden geweest, doch in 't bijzonder der heren Klein Molekamp 
en Mannessen, die ook op dezen dag hun zilveren jubileum vierden. Uit naam van het Bestuur
bood hij thans aan directeur en personeel een enveloppe met inhoud aan, als een stoffelijk 
blijk van waardering.

Verder memoreerde spreker even het feit, dat de heren J. J. Gieren, G. Kets en A. J. Borgman 
25 jaar onafgebroken het commissarisschap hadden bekleed, terwijl de heer J. B. H. de Moll 
mede 25 jaar lid was geweest der financiële commissie.
Met den wens, dat dit zilveren jubileum eenmaal moge gevold worden door het gouden feest, 
opende spreker de feestelijke bijeenkomst.
De heer Jaarsma, directeur, daarop het woord nemende, dankte het Bestuur, mede uit naam 
van het personeel, voor de aangeboden enveloppe. Hij stelde de waarderende woorden van 
den Voorzitter op hogen prijs, want zegt spreker, wat U meent, zegt U, en wat U zegt, meent 
U. Hij gaf de verzekering, dat het personeel nimmer zijn plichten zal verzaken en steeds trach-
ten de fabriek tot nog hoger bloei te brengen.

Inmiddels waren de vele gedienstigen druk in de weer om het grote aantal gasten van al het 
nodige te voorzien en het bleek al spoedig dat velen daarvan een wel wat te ruim gebruik 
maakten. De rust was al heel spoedig totaal verdwenen en 't werd steeds moeilijker stilte te 
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verkrijgen. Toen de heer Hylkema Senior echter op het spreekgestoelte verscheen, was de rust
betrekkelijk spoedig hersteld. Spreker begon met zijn dank te uiten voor de uitnodiging om dit
feest bij te wonen. In een welgekozen rede behandelde hij daarna het ontstaan der fabriek. 

Als pas door de G.O.M.v. Landbouw aangesteld zuivelconsulent voor Gelderland, was het 
hem een genoegen geweest, mede te werken in 1899 tot het tot stand komen der Coöp. 
Stoomzuivelfabriek te Steenderen en het was te danken aan het grote vertrouwen, dat men 
toen in Burgemeester Planten stelde, dat tot de oprichting kon worden besloten. Toen droeg 
het bestuur hem op personeel uit te zoeken en het doet spreker een grote vreugde, dat zijn 
keus een goede is geweest, dat de heren Jaarsma, Klein Molekamp en Mannessen hebben ge-
toond te zijn, wat men van hen verwachtte; dat ze geworden zijn een sieraad van hun stand. 
Spreker eindigde met zijn beste wensen uit te spreken voor den voortdurende bloei der fa-
briek.
Thans zou de tegenwoordige zuivelconsulent, de heer Hylkema te Zutphen een lezing houden.
De feestvreugde was echter al dermate uitgedijd, dat er aan stilte niet meer te denken was en 
de heer Hylkema wijselijk besloot zijn rede niet te houden.

Er zou echter vanwege den Bond van Directeuren nog het woord gevoerd worden. Na einde-
loos gehamer gelukte het den heer Jaarsma eindelijk de gemoederen tot bedaren te brengen. 
De heer Koopmans, directeur der Coöp. Stoomzuivelfabriek te Heerde, vroeger assistent al-
hier, richtte nu uit naam van al de vroegere assistenten enige hartelijke woorden tot het be-
stuur der jubilerende vereniging. Hij sprak een woord van hulde voor de mannen, die de fa-
briek te Steenderen oprichtten, een fabriek, die het gehele land door bekend is, die een pronk-
stuk is geworden te midden harer zusterinstellingen. Den heer Hylkema huldigde hij als den 
bekwamen adviseur, die op zoo uitnemende wijze van voorlichting heeft gediend. 

Maar bovenal is het hier de heer Jaarsma wien thans lof toekomt. Mede namens zijn colega's 
wenste hij hun van harte geluk. Ook tot de heren Molekamp en Mannessen richtte spreker eni-
ge woorden van waardering en eindigde met den wens, dat de fabriek te Steenderen haren te-
genwoordige directeur, den man, wiens hart steeds jong blijft, nog lang moge behouden, ter 
zijde gestaan door mannen als Molekamp en Mannessen.

Enigen tijd later trachtte de heer J. W. Planten zich verstaanbaar te maken met de bedoeling 
enige woorden te wijden aan de voorgeschiedenis der fabriek. Reeds in 1889 werd er moeite 
gedaan voor de oprichting. Het ging echter niet. Toen zonden verschillende veehouders de 
melk naar Vorden, waar een paar jaar later een fabriek was verschenen. Spreker toonde nog 
een oproepingsbriefje voor een ledenvergadering te Vorden op 28 Juni 1898 Hij heeft toen den
heer Hylkema te Zutphen opgezocht en deze zegde terstond allen steun toe. Daarna, in de 
landbouwvergadering van 5 Juli 1898 werd in principe tot de oprichting besloten. Met spoed 
heeft de daartoe ingestelde commissie haar taak volvoerd en op 30 Augustus 1898 was tot de 
definitieve oprichting besloten. Spreker besloot met een woord van hulde voor directeur en 
personeel.
Nog geruime tijd bleven de genodigden daarna bijeen. Het was echter onmogelijk geworden 
zich als spreker of woordvoerder verstaanbaar te maken en het is ten zeerste te bejammeren, 
dat enkelen dit feest beschouwd hebben als een gelegenheid, waar men kosteloos zich over-
vloedig van allerlei kon voorzien.
Het zoo goed bedoelde herinneringsfeest heeft daarom niet aan de gestelde verwachtingen 
voldaan.
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1925

DGB 1925-11-20

De Graafschap Bode 1925-11-24

Begrafenis Directeur J. Jaarsma

STEENDEREN. – 23 November. Onder zeer grote belangstelling had heden de teraardebe-
stelling plaats van de Heer J. Jaarsma, in leven Directeur der Coöperatieve Stoomzuivelfa-
briek te dezer plaatse. 
Behalve de familie, die reeds ten sterfhuize aanwezig was, hadden zich tegen half een op het 
terrein der Zuivelfabriek een grote menigte vrienden en kennissen verzameld om de overlede-
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ne de laatste eer te bewijzen. Onder hen merkten we op o.a. den Heer A. Hylkema, Rijkszui-
velconsulent, de Heer H. Zondervan, Controleur van de G. O. Bond van Zuivelfabrieken, het 
Bestuur met Commissarissen der Fabriek, tal van Directeuren van Zuivelfabrieken, het gehele
Personeel en verder de Bestuursleden van de verschillende Verenigingen, waarvan de overle-
dene medebestuurder was geweest. Bovendien waren alle mannelijke leden van de Toneelver-
eniging Nieuw Leven mede aanwezig, alsook talrijke vrienden en kennissen van hier en el-
ders. 
Even over half één werd de kist met het stoffelijk overschot in de daarvoor bestemde lijkwa-
gen gedragen, welke gevolgd werd door een open rijtuig, waarin de verschillende kransen en 
bloemstukken grafwaarts werden vervoerd, terwijl de talrijke genodigden en belangstellenden 
in een lange rij de familie volgden. Telkens sloten zich onderweg nog nieuwe belangstellen-
den aan en bij het kerkhof hadden zich tal van nieuwsgierigen opgesteld om getuige te zijn 
van deze zo treurige begrafenis. 

Nadat de kist met het stoffelijk overschot in de groeve was neergelaten, nam Ds. Schuursma, 
doopsgezind predikant te Zutphen, het woord, om in enige treffende bewoordingen de nage-
dachtenis van de overledene te huldigen en woorden van troost- toe te spreken tot de zo zwaar
beproefde weduwe en haar nog jeugdige kinderen. Daarna werd achtereenvolgens het woord 
gevoerd door de Voorzitter der Fabriek, den heer A. Jansen; door de Rijkszuivelconsulent de 
Heer A. Hylkema; door de Heer Tj. Koopmans, Directeur der Zuivelfabriek te Heerde; door 
den Heer C. Roeterdink, medebestuurder van de Botermijn te Zutphen; door de Heer H. Breu-
kink Bzn., Directeur der Coöperatieve Boerenleenbank te Steenderen; door de Heer H. J. 
Koerselman, Hoofd der O. L. School, voorzitter van de Tooneelvereniging Nieuw Leven en 
der N.V. Vergadergebouw Concordia te Steenderen en eindelijk nog door de Heer Vos, Direc-
teur der Zuivelfabriek te Nieuw Leusen, Voorzitter van de Bond van Directeuren. Allen roem-
den om strijd de goede hoedanigheden van de overledene, prezen zijn grote werkkracht, zijn 
accuratesse, zijn eerlijkheid en trouw en brachten hem de dank voor het vele, dat mede door 
zijn bemoeiingen was tot stand gebracht. Een zwager van de overledene, de Heer Straatsma 
uit Friesland, dankte daarna voor de grote eer, de overledene bewezen.
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1928
De Graafschap Bode 1928-01-03

Gegevens uit jaarv. Coöp. St. Zuivelfabriek Steenderen

STEENDEREN. - 30 Dec. In dedezer dagen gehouden vergadering van de Coöp. Stoomzui-
velfabriek alhier, waren slechts 29 leden tegenwoordig. In deze vergadering werd door de Di-
recteur mededeling gedaan van de toestand en de werking der Vereniging gedurende het bijna 
afgelopen jaar. Hieruit vermelden wij het volgende:

De melkaanvoer zal in dit jaar bedragen ongeveer 7.370.000 K.G. of rond 100.000 K.G. meer 
dan in het vorig jaar. De gemiddelde prijs der boter was f 2,025, tegen f 1,98 in 1926 geprodu-
ceerd werd in de afgelopen 11 maanden 257608 K.G. boter, tegen 249.880 K.G. in dezelfde 
periode van het vorig jaar. Aan melkgeld werd tot heden f 25.981,87 meer betaald dan tot 30 
Nov. 1926. 
Na afloop van het melkonderzoek aan de fabriek komen telkens 3 leden 12 willekeurige mon-
sters nemen, welke aan de Zuivelconsulent worden opgezonden ter onderzoek. Voor dit con-
trole-onderzoek kwamen 259 monsters in aanmerking. Hiervan waren 70 gelijk aan het onder-
zoek aan de Fabriek. Van 135 monsters werd het vetgehalte iets hoger en van 54 wat lager be-
vonden. Omgerekend bevond de Zuivelconsulent 0,024 % hoger vet, dan aan de fabriek was 
geconstateerd.

Aangeschaft werden 2 karntonnen, 1 karnemelkpomp, 3 roomzuurbasins van 1600 L., 1 
roompomp, 2 ondermelkpasteurs, 1 warmwaterreservoir van 8000 L., 1 schuimdemper. Het 
karnlokaal werd wat vergroot en van grote deuren voorzien, zodat de karns gemakkelijk naar 
binnen en naar buiten kunnen worden gebracht.

Deze zomer werd door de E. C. B. V. begonnen met de keuring der boter op kwaliteit, waarbij
tevens controle op verpakking en gewicht werd ingevoerd. In het algemeen was er vooruit-
gang in kwaliteit en een paar keer werd de boter in klasse 1 b gekeurd, de andere malen in 
klase 1 a. Op de wekelijkse keuringen van de GOZ., behaalde de fabriek tot heden 68.76 pun-
ten en niet één onvoldoende, zodat reeds vaststaat, dat over 1927 een diploma wordt verkre-
gen.
De bedoeling is in de voorjaarsvergadering statutenwijziging aan de orde te stellen, omdat de 
tijdsduur der statuten in 1928 is verstreken.
Als proef zal aan de kleine leveranciers per ongeveer 60 K.G. geleverde melk éénmaal karne-
melk worden verstrekt. Zonder bezwaren van praktische aard zal met deze proef drie maanden
worden doorgegaan.
De ledenvergadering herkoos daarna de leden A. Jansen en H. W. Offenberg tot bestuursleden 
en de heren H. J. Borgmin, M. Loman, J. Rieffel en J. J. Giesen tot commissarissen. De finan-
ciële commissie werd bij acclamatie herbenoemd.

Bij de voorgenomen statutenwijziging in het aanstaande voorjaar zal tevens een voorstel wor-
den gedaan om het salaris van de Directeur te herzien en in overeenstemming te brengen met 
matig gestelde eisen. De verkoop der sintels bracht op f 49,03.
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De Graafschap Bode 1928-04-13 

Gegevens uit jr.-verslag CZ. Steenderen 

STEENDEREN.- Uit het verslag van bovenstaande inrichting en uitgebracht door het Be-
stuur in de dezer dagen gehouden vergadering, vermelden we het volgende:
Het aantal leveranciers bedroeg bij het eind van het jaar 614, welke de melk leverden van 
2300 koeien. In de samenstelling van Bestuur en Commissarissen kwam geen verandering.

In het afgelopen jaar werd ontvangen 7.386.520 K.G. melk, waaruit werd gefabriceerd 
277.102 K.G. boter. ; welke opgebracht heeft f 564.359,44. (f 2,036) Verder werd ontvangen 
voor spoeling f 4618,44, voor karnemelk, room en ondermelk f 1408,18, aan gekweekte rente 
f 139,10.

Voor de ontvangen melk werd betaald f 503.917,93, aan onkosten f 66.607,02. (f 0,902 ) Het 
gemiddelde vetgehalte bedroeg volgens boteropbrengst 3,32 %, voor 1 K.G. boter was 26,66 
K.G. melk nodig. 
Het cijfer der onkosten bedroeg voor:6

kantoorbehoeften  enz. f   1547,37,  =   2,3 %
botervervoer en vrachten f   2099,91, =   3,6 ,,
voor vaatwerk en papier f   7839,58, = 11,8 ,,
voor traktementen en 

arbeidslonen f 10662,80, = 16,0 ,,
voor brandstof f   5148,09, =   7,7 ,,
voor onderhoud en 

vernieuwing f   3637,08, =   5,5 ,,
voor melktransport f 27729,88, = 41,6 ,,
voor eigen voerman f     1234,47.         =   1,9 ,,

f 59899,18 = 90,0 %
Genoemd                            f 66607,02       = 100 %  (10 %  in andere posten zie *)

Op de balans komen grond en gebouwen niet meer voor. Deze zijn dus geheel afgeschreven. 
( Het reservefonds bedraagt f 10.000.

In bovengenoemde vergadering werd het verslag goedgekeurd en de Directeur tot zover gede-
chargeerd. Besloten werd alsnog een bedrag , van 12 ct. per K.G. 7melk uit te keren, welk be-
drag voorzichtigheidshalve door de Dir. was ingehouden. (* ca f 8865 !)
Machtiging werd verleend aan het Bestuur de melkontvangplaats te vergroten. 
Het salaris van de Directeur werd met f 500 verhoogd en dus gebracht op f 2500 met emolu-
menten. 
Besloten werd nog de runderhorzelbestrijding ter hand te nemen. De fabriek zal daartoe de be-
nodigde zalf verstrekken en enige jonge landbouwers zullen aangezocht worden, zich met de 
behandeling te belasten. 
Bij de rondvraag werd ter sprake gebracht de aanvangswerktijd aan de fabriek en het werken 
op Zaterdagavond.

6 Tabel en % berekening ZHN.
7 Vermoedelijk 12 ct. per 100 KG. melk! (ZHN.)
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1930
De Graafschap Bode 1931-12-21. 

Verslag vergadering Coöp. St.-Zuivelfabriek Steenderen.

STEENDEREN- In de laatst gehouden algemene vergadering van de Coöperatieve Stoom-
zuivelfabriek alhier werd het aftredende Bestuurslid, de Heer H. lV. Offenberg bij acclamatie 
herbenoemd verklaard. In plaats van de heer A. Jansen, die wegens hoge ouderdom niet meer 
in aanmerking wenste te komen, werd na twee stemmingen gekozen de Heer G. Remmelink 
van Spamsweert, die zijn benoeming aannam. De Commissarissen; de Heren T. J. E. Hartman,
J. J. Gícsen, G. Kets en H. Wijers werden bij acclamatie in hun ambt bevestigd. 
Op verzoek van de betrokkene werd H. I. Bolwiender te Drempt uit zijn lidmaatschap ontzet. 

De Directeur deelde nog mee, dat over 1931 ca. 755700 K.G. (?) melk zou geleverd worden, 
dat van de gehouden melkcursus alle vier leerlingen een diploma hadden verworven, dat de 
gebouwen geverfd waren en er dus weer best uitzien en dat ook de machines nog in een uit-
muntende staat verkeren. Verder spoorde hij de leden aan, toch steeds natuurboter te gebrui-
ken. Margarine moet op geen enkele tafel voorkomen.

Bij de rondvraag dankte de Secretaris, de heer J. G. Vleemingh de scheidende voorzitter, de 
Heer A. Jansen in enige hartelijke bewoordingen voor het zeer vele, door dezen titularis voor 
de vereniging gedaan en vraagt de instemming der vergadering om de Voorzitter een klein 
aandenken voor zijn veeljarig werk aan te bieden. (Applaus). Ook dc Directeur, de Heer G. 
Dokter uit zijn waardering voor alles wat de Heer Jansen voor de Fabriek heeft gedaan. De 
voorzitter, zichtbaar ontroerd, dankt beide sprekers voor hun woorden, zegt, dat hij steeds de 
volle medewerking van de beide Directeuren en het personeel heeft gehad en dat allen hun 
plicht steeds ten volle hebben betracht. De leden dankte hij voor de aangename samenwerking
en zijn medebestuurderen voor de prettige wijze, waarop in de verschillende vergaderingen de
belangen der Vereniging zijn behandeld. Thans, zegt spreker, neemt hij afscheid van allen en 
wenst Gods besten zegen toe aan de vereniging met al haar leden.
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1933

1934
De Graafschap Bode 1934-12-24 

Verslag vergadering CZ.  C.Z. Steenderen

STEENDEREN. - De Coöperatieve Stoomzuivelfabriek vergaderde heden in Concordia. 
Slechts 12 leden waren, behalve het voltallige Bestuur, aanwezig. De vergadering stond onder
de leiding van de Voorzitter, de heer J. G. Vleemingh, alhier. Na de opening en het lezen der 
notulen, werden de jaarlijkse verkiezingen gehouden. Herkozen werden alle aftredenden, t.w. 
het bestuurslid L. Wentink Sr. en de Commissarissen: T. J. E. Hartman; G. Kets (Baronsber-
gen) en H. J. Wijers. De verkoop van sintels over 1933 bracht op f 18,95 en een partij paar-
denmest f 8,30.

Door de Directeur, G. Dokter,  werd de toekomstige steunregeling ter sprake gebracht. Hoe 
echter deze regeling precies zal werken, was nog niet met zekerheid te zeggen, daar hierom-
trent nog geen nadere gegevens bekend waren. Verder deelde spreker mee, dat de aanvoer van
melk in het lopende jaar ongeveer 400.000 kg. minder zal bedragen dan over het vorig jaar. 
Voor het merendeel is dit een gevolg van de heersende droogte in het vroege voorjaar. Ruim 
zeven miljoen kg, zal in dit jaar ontvangen worden. 

Inzake de t.b.c. bestrijding bij het melkvee deelde de Voorzitter mee, dat deze zonder twijfel 
nuttige zaak door hem niet is aangepakt, gezien de resultaten, ondervonden een paar jaar gele-
den, toen zich slechts één leverancier aanmeldde voor onderzoek. Spreker meende hieruit te 
concluderen, dat men in Steenderen niet van zins was deze zaak ernstig ter harte te nemen. 

Nog deelde de Directeur mee, dat binnenkort zal begonnen worden met het venten van gepas-
teuriseerde melk, karnemelk en verse roomboter, zulks vanwege de zuivelfabriek. Als melk-
venter was aangesteld de heer G. J. A. Kraayvanger alhier, die thans voor eigen rekening deze 
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melkhandel drijft. Indien de consumenten dit willen en er komt voldoende aanvraag, dan zal 
ook de verkoop van karnemelksepap ter hand genomen worden. De heer H. Garritsen vraagt, 
of de fabriek hierin een voordeel ziet, hetwelk bevestigend door de Voorzitter wordt beant-
woord. Zeer zeker zal, uit hygiënisch oogpunt bezien deze maatregel de consumenten ten goe-
de komen en dus meehelpen voor de bevordering der volksgezondheid. Hierna volgde slui-
ting, waarbij door de Voorzitter aan de opgekomen leden zijn dank werd gebracht voor de zo 
geanimeerde discussies.
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1935

De Graafschap Bode 1935-12-30 

Verslag Ledenvergadering CZ. Zuivelfabriek Steenderen

STEENDEREN - Zaterdagmiddag werd in Concordia een ledenvergadering gehouden van de
Coöp. Stoomzuivelfabriek alhier. De voorz., de heer J. G. Vleemingh, herdacht in zijn ope-
ningswoord de onlangs overleden vroegere voorzitter, de heer A. Jansen. Hij roemde diens 
eenvoud en rechtschapenheid als zijn voornaamste karaktertrekken en dankte hem voor het 
vele goede, de vereniging bewezen.

De aftredende bestuursleden, H. W. Offenberg en J. J. C. Remmelink, werden met grote meer-
derheid van stemmen herkozen, alsmede de aftr. commissarissen: J. W. Jimmink, H. J. H. T. 
Brouwer en H. Horstink. In de plaats van de heer A. J. Harenberg, die zijn mandaat had neer-
gelegd, werd na stemmingen gekozen de heer H. J. 5chieven (Meerbrink). 

De verkoop der sintels voor 1936 bracht op f 23,51, van paardmest f 8.40. 

Daarna deelde de Directeur mee, dat in 1935 ong. 7.400.000 Kg. melk was ontvangen. Een 
toename van ca. 250.000 Kg.. De boterproductie was daardoor gestegen met ruim 10.000 Kg. 
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De centrifuges zijn bijna versleten. Een of twee nieuwe zullen worden aangekocht. De melk-
steunregeling is voorlopig van de baan. De boteruitvoer naar Duitsland is voor 1936 wat ver-
ruimd, zij het tegen minder prijs.

Bij de rondvraag informeerden de heren G. Remmelink en E. J. Alderkamp naar de melkver-
koop, inzonderheid te Brummen. Deze kwestie werd naar genoegen door de Directeur beant-
woord. 
De heer H. R. Breukink vroeg naar de t.b.c. bestrijding bij het melkvee. Geïnformeerd zal 
worden naar de kosten, terwijl deze zaak een volgende maal wederom onder de ogen gezien 
zal worden. De heer G. J. Hanskamp wilde onderzoek naar het vetgehalte der uitzonderlijke 
koeien, evenals zulks te Hengelo (G.) geschiedt. Ook deze kwestie zal nader bezien wonen. 
Daarna volgde sluiting.
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1936
De Graafschap Bode 1936-04-08

Verslag ledenvergadering Coöp. Stoomzuivelfabriek.

STEENDEREN.- De ledenvergadering van de Coöp. Stoomzuivelfabriek, gehouden in de 
zaal van „Concordia”, was door een 40-tal leden bezocht.
De voorzitter hield een korte inleiding, waarin de huidige zuivelpositie van Nederland bespro-
ken werd. De vooruitzichten werden niet gunstig genoemd.
De financiële commissie, bestaande uit 3 leden van het college van commissarissen, daarin 
bijgestaan door een controleur van de GOZ. had een verslag ingezonden van haar werkzaam-
heden over 1935.
Bestuur en Directeur werden tot zover gedechargeerd.

Er zal nog een nabetaling plaats hebben ad 5 ct. per 100 kg over 1935 geleverde melk.
De Directeur brengt dan het verslag uit en licht dit uitvoerig toe. Het werd daarna door de ver-
gadering goedgekeurd.

Besproken werd de wenselijkheid om over te gaan tot de t.b.c.-bestrijding onder het rundvee. 
Binnenkort zal een buitengewone ledenvergadering worden gehouden, waarop de Rijksvee-
teeltconsulent zal worden uitgenodigd een en ander nader toe te lichten.

Besloten werd nog voor kleine leveranciers der fabriek, die niet zijn aangesloten bij een con-
trölevereniging, de mogelijkheid open te stellen om de melk hunner koeien tegen een kleine 
vergoeding aan de fabriek te doen onderzoeken op vetgehalte.
Daarna sluiting.

De Graafschap Bode 1936-12-21 

Verslag Ledenverg. Coöp. Zuivelfabriek Steenderen

STEENDEREN - In „Concordia” had Zaterdagmiddag de Alg. verg. plaats van de Coöp. 
Stoomzuivelfabriek alhier, onder voorzitterschap van de heer J. G. Vleemingh. De voorz. 
deelde in z'n openingswoord mee, dat de boternotering vooral tot 1 Sept. beter was geweest 
dan vorig jaar, na de devaluatie echter, waar zoveel boeren misschien op gewacht hadden, was
het veel slechter geworden. Over het gehele jaar was het echter iets beter. 
De melkaanvoer was ook weer gestegen met circa 600.000 K.G. en bedroeg ± 8 millioen, 
K.G. 
De notulen werden daarna gelezen en ongewijzigd vastgesteld. 
Bij de verkiezing voor 2 bestuursleden werden de heren J. G. Vleemingh en W. Jansen met 
bijna algemene stemmen herkozen. Ook de commissarissen H. J. Borgman en M. Loman wer-
den herkozen. In plaats van den heer J. Rieffel, die wegens hoge ouderdom bedankt had als 
commissaris, werd gekozen de heer E. S. Garritsen. 

Daarna werd aan een 15-tal leden volgens art. 15 der Statuten hun lidmaatschap ontzegd. De 
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hoogste inschrijvers voor de, sintels was perc. I. C. P. van Asselt f 5,60; perc. 2 C. P. v.d. Wa-
ter f 8,57, perc. 3 B.A. Bremer f 7,51, perc. 4 H. Garritsen f 7,21. De paardemest bracht op 
f 8.71.

Hierna deed de Directeur enkele mededelingen omtrent de toestand der vereniging.
Bij de rondvraag protesteerde de heer H. R. Breukink te Bronkhorst over de maatregelen, wel-
ke de Fabriek had genomen betreffende de melkrit Bronkhorst. De voorzitter antwoordde, dat 
dit protest niet vatbaar is voor behandeling in de algem. vergadering, waar die aangelegenhe-
den volgens de statuten worden behandeld door Bestuur en Commissarissen. Gehandeld was 
naar beste goeddunken. Hierna sluiting der vergadering.
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1938
De Graafschap Bode 1938-04-01

Verslag Ledenvergadering Coöp. „Steenderen”,

STEENDEREN.  Woensdagmiddag werd de ledenvergadering gehouden van de Coöp. 
Stoomzuivelfabriek „Steenderen”. Nadat de voorzitter, de heer J. G. Vleemingh, de vergade-
ring geopend had, gaf hij het woord aan de Secretaris ter voorlezing van de notulen der vorige
vergadering.
Het voorstel van het bestuur om 1 % van het reeds betaalde melkgeld over 1937 na te betalen, 
werd zonder stemming goedgekeurd.
Hierna gaf de Directeur, de heer G. Dokter, een nadere beschouwing over het jaarverslag, ba-
lans en winst- en verliesrekening.

Punt 5 van de agenda, een voorstel tot verhoging van het salaris van de Directeur. Eerst gaf 
de voorzitter een toelichting omtrent het salaris; de gedachte van het bestuur en commissaris-
sen was, dat het salaris laag was, Steenderen stond onderaan, terwijl de fabriek hoog geno-
teerd stond. Bij de Bondskeuring stond Steenderen in 1936, nummer 6 van de 112 fabrieken 
en in 1937 nummer 4. De volgende punten hadden aanleiding gegeven tot het voorstel: Goede
leiding van de fabriek kan en mag op tijd beloond worden, aantal dienstjaren de betere boter-
prijs, de gem. prijs per 100 kg melk was in 1933 f 3,54 en in 1937 f 4,61 meer melkaanvoer, 
terwijl in de omtrek bij 16 fabrieken was geïnformeerd naar de verschillende salarissen. stond 
er slechts één onder Steenderen en alle anderen er boven

Hierna werd het woord gevoerd door Joh. Schieven, die meende te moeten zeggen dat hij te-
gen verhoging was, hij maakte een vergelijking met de Directeur van de Coöp. Landbouwver. 
en zei verder, dat de fabriek in Steenderen zich niet behoefde te richten naar de omliggende 
fabrieken. De heer Remmelink vond het beter de korting van 5 % in 1933 gedaan, thans over 
de gehele lijn terug te geven.
Nadat er mondeling gestemd was over het voorstel van het bestuur bleek, dat er 36 voor en 10
tegen waren.

Hierna werden enkele mededelingen gedaan voor een druiphak aan te schaffen, dàn hadden de
mond- en klauwzeer geweest, terwijl de pensioenverzekering wederom onder de aandacht van
de leden gebracht zou worden, de beste vorm was de z.g. gemengde verzekering.

Bij de rondvraag stelde de heer E. J. Beeftink voor aan degenen, die de beste melk leverden 
een kleine vergoeding te geven.
De Directeur antwoordde hierop, dat in de toekomst de melk misschien wel uitbetaald zou 
worden naar kwaliteit. Verder stelde dezelfde persoon voor een dripbak aan te schaffen, dan 
hadden de melkbussen niet zoveel te verduren.
De voorzitter zei hierop, dat het bestuur één en ander overwegen zou. Hierna volgde sluiting.
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De Graafschap Bode 1938-12-23 

Verslag verg. Coöp. Stoomzuivelfabriek Steenderen

STEENDEREN.- Woensdag werd in Concordia de algemene vergadering gehouden van de 
Coöp. Stoomzuivelfabriek alhier. I
Wegens het zeer ongunstige weer waren slechts een 30-tal leden aanwezig. 
Mededeling werd gedaan van een schrijven van de heer Wentink Sr. te Baak, dat hij wegens 
hoge leeftijd zich niet meer herkiesbaar stelde. 
Besluiten werd in de a.s. voorjaarsvergadering in deze vacature te voorzien. De aftredende 
commissarissen H. J. Schieven, J. W. Jimmink, H. J. H. T. Brouwer en H. Horstink werden al-
len herkozen. 

De vier percelen sintels brachten op f 21,19 en het perceel paardenmest f 8,26. 

De Directeur deelde verder mee, dat in 1938 circa 7.854.000 kg melk zou ontvangen worden, 
dus circa 260.000 kg minder dan in 1937. De prijzen waren dit jaar echter een weinig hoger 
dan het vorig jaar. De monsters, naar de Zuivelconsulent verzonden, vertoonden wat het vet-
gehalte betreft, geen bijzondere verschillen met het eigen onderzoek. In dit jaar kwamen 55 
gevallen van mond- en klauwzeer voor, waarvan 45 genezen werden verklaard.

De nieuwe werktuigen voldoen goed. Bij de rondvraag noemde de heer P. v.d. Water het zelf 
bezorgen der melk bij mond- en klauwzeer een grote last. Hieraan is echter niet te veranderen.
De heer H. R. Breukink van Bronkhorst informeerde naar het grootste verschil tussen het on-
derzoek der melk hier en in Zutphen. De Directeur beantwoordde deze vraag en deelde mede, 
dat alles dienaangaande in het jaarverslag vermeld zal worden. 
Daarna sprak de heer B. van Krimpen uit Lochem over het Boerenverzekeringsfonds en 
spoorde de aanwezigen aan zich te verzekeren. De zuivelfabriek verleent daartoe graag haar 
bemiddeling.
Besloten werd, dat door het Bestuur der fabriek aan dat fonds een lijst zal gezonden worden 
der leden met het verzoek te becijferen, wat een ieder in groepsverband bij mogelijke verzeke-
ring zal hebben te betalen. Daarvan zal dan mededeling gedaan werden.
Nadat de voorzitter der zuivelfabriek de heer Van Krimpen dank gebracht had voor diens dui-
delijke uiteenzetting, werd de bijeenkomst gesloten.
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1939
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1940
De Graafschap Bode 1940-01-05

Algemene vergadering der Coöp. Stoomzuivelfabriek.
40 Jr.-jubileum niet gevierd, wel enige gegevens.

 STEENDEREN. De algemene vergadering der Coöp. Stoomzuivelfabriek, in Concordia ge-
houden, was door slechts 60 leden bezocht.
De Voorzitter memoreerde in zijn openingswoord het 40-jarig bestaan der fabriek op 5 Juni 
I.l. en deelde mede, dat Bestuur en Commissarissen geen vrijheid hadden gevonden, zulks in 
verband met de zorgelijke tijdsomstandigheden, dit feit feestelijk te herdenken.

Spreker vertelde dan, dat de Verenging op 30 Augustus 1898 was opgericht. Aan deze oprich-
ting zijn onafscheidelijk verbonden de namen van de Heren C. O. G. Planten. A. Heezen. A. 
B. Offenberg, G. J. Uenk en Th. Veenhuis, die het eerste bestuur vormden. In 1894 en toen in 
1896 was reeds over oprichting gesproken, doen de belangstelling was nog te gering. En thans
in de verre omtrek is geen veehouder meer te vinden, of hij is bij een zuivelfabriek aangeslo-
ten. Van de Commissarissen zijn de Heren G. Kels, H. J. Borgman en J. J. Giesen vanaf de op-
richting als zodanig werkzaam geweest. 
De eerste Directeur was de heer J. Jaarsma, die tot aan zijn dood onvermoeid werkzaam was 
voor de belangen der fabriek. De Voorzitter richtte dan nog een woord van dank tot de Heren 
B. Klein Molekamp en B. J. Mannessen, die beiden gedurende 40 jaren, de eerste als machi-
nist, de tweede als botermaker, hun beste krachten gaven. De Hr. Mannessen is thans, we-
gens mobilisatie van de tegenwoordige functionaris weer alle dagen in functie. Spreker uitte 
dan een woord van dank tot het scheidende bestuurslid H. J. Hermsen te Vierakker en den 
scheidende commissaris H. J. Borgman te Baak.

Bij de oprichting leverden 200 leden de melk van 750 koeien: thans komt elke dag de melk 
van 2600 koeien, toebehorende aan 590 leden aan de fabriek. In 1939 was dit ± 8.500.000 kg.
Het gemiddelde vetgehalte bedroeg in 1900 3.09 %, in 1938 was dit gestegen tot 3.34 %. In 
1900 werd per 100 kg. gemiddeld uitbetaald f 3,32; in 1938 gemiddeld f 4,77.
Nadat de Voorzitter nog constateerde, dat de fabriek naar de eisen des tijds, doch zonder over-
dreven luxe, was ingericht en door de huidige Directeur goed beheerd en geëxploiteerd werd, 
werd de vergadering met een hartelijk woord van welkom geopend.

De aftredende bestuursleden H. W. Offenberg en J. J. C. Remmelink, alsmede de aftredende 
commissarissen M. Loman en E. S. Garritsen werden daarna herkozen. In de vacature H. J. 
Herman (lid van het Bestuur) en H. J. Borgman (commissaris) werden de zoons met gelijke 
namen in de plaats gesteld. Aan 14 leden werd óf wegens vertrek, óf wegens afschaffing of 
overdracht der boerderij het lidmaatschap opgezegd.
Vier percelen sintels over 1940 brachten op f 24,90; de paardenmest f 9,51.

Nu volgden de mededelingen van de Directeur over de boterverkoop, over de benoeming van 
de Heren Kok en Hulshof, die thans beiden gemobiliseerd zijn, over het verhogen der riool-
putten in verband met de vernieuwing van de weg en over de aanschaffing van verschillende 
werktuigen. In 1940 zal de grote stoomketel opnieuw gekeurd moeten worden, terwijl in 1941
de andere ketel wel geen goedkeuring zal verkrijgen. Bestuur en Commissarissen hebben een
nieuwe ketel met waterreiniger besteld, nog tegen de normale prijs. 
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De circulaire over de voederwaarde der ondermelk en het advies, daarin gegeven om deze ge-
durende de zomermaanden aan te zuren, werd daarna besproken.
Thans volgde de rondvraag en daarna sluiting.

De Graafschap Bode 1940-12-27

Ledenvergadering Boterfabriek CZ. Steenderen

STEENDEREN. - In Concordia werd begin dezer week , een ledenvergadering gehouden 
van de Coöp. Stoomzuivelfabriek, alhier, welke onder leiding stond van den voorzitter, den 
heer J. G. Vleemingh. Nadat den aanwezigen leden het welkom was toegeroepen vervolgde de
voorzitter met de volgende rede: Allereerst rust op mij de plicht een lid van het College van 
Commissarissen te gedenken, die voor kort van ons is heengegaan, n.l. de heer H. J. H. T. 
Brouwer uit Cortenoever. De overledene was iemand, die in verschillende openbare bestuurs-
colleges zitting had. Zoo heeft hij ook gedurende vele jaren en wel vanaf 1921 het deel van 
ons werkgebied over den IJssel vertegenwoordigd in ons College van Commissarissen. Hij 
was op de vergaderingen een zeer graag geziene figuur, die over alle zaken zijn zeer overlegd 
en bezonken placht naar voren te brengen, waarmede door het Bestuur terdege rekening werd 
gehouden. Ook wanneer het Bestuur zaken te beslissen had, hebben we dikwijls de mening 
van Brouwer gevraagd of hem speciaal op onze Bestuursvergadering genoodigd. Zeer noode 
zullen we hem dan ook missen op onze bijeenkomsten. Zijn nagedachtenis zal bij ons steeds 
in dankbare herinnering blijven voortleven” 
Spreker vervolgde dan: Sinds onze vorige ledenvergadering is er ontzettend veel in ons land 
veranderd; toen nog vrede en de hoop, dat we dien zouden behouden, thans is voor ons de 
oorlog reeds achter den rug en werden we door een vreemde mogendheid bezet. Vanzelfspre-
kend was dit van zeer grooten invloed, ook op den gang van zaken in onze vereeniging. 

In de eerste dagen na 10 Mei zaten we onmiddellijk voor de vraag wat doen we met onze bo-
ter? Gelukkig konden we toen profiteeren van onze organisatie, waarbij we zijn aangesloten, 
n.l. de G.V. Bond en de E.C.B. Deze hebben toen heel veel werk verricht, ook in overleg met 
de Duitsche Overheid, zoodat zeer spoedig de zaken weer marcheerden.
De winterprijs is behoorlijk wat hooger vastgesteld, zoodat de laatste uitbetaling wel niet zal 
zijn tegengevallen, waarbij we ook dienen te bedenken, dat de ondermelk momenteel een veel
hoogere waarde heeft door de veevoederschaarschte. We krijgen een hoog percentage onder-
melk terug, in tegenstelling met die fabrieken, die veel zoetemelkverkoop hebben. Met den 
wensch, dat de toestand voor onze bedrijven zich weldra wat meer zal consolideeren en dat
1941 de zoo lang verbeide vrede zal brengen, opende spreker dan de vergadering.

Bij de dan volgende periodieke verkiezingen werden de beide aftredende bestuursleden, J. G. 
Vleemingh en W. Jansen herkozen. Ook de aftredende commissarissen J. J. Giesen, T. J. E. 
Hartman en H. J. Wijers zagen hun mandaat hernieuwd. In plaats van G. Kets te Baronsber-
gen, die vanaf de oprichting der fabriek tot de rij der commissarissen had behoord en thans 
wegens hoogen ouderdom zich had teruggetrokken, werd benoemd D. Wunderink van 't Ha-
renberg bij Zutphen. 

Aan een negental leden werd het lidmaatschap opgezegd wegens óf verhuizing óf het niet 
meer houden van koeien. De sintels werden in 4 perceelen verkocht en brachten achtereenvol-
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gens op f 12,12, f 7,77, f 7,75 en f 7,80. De paardenmest over 1941 werd aangekocht door Joh.
Reesink voor f 15.60. 

Thans volgden de mededeeling van den directeur, den heer G. Dokter.
Aanvoer melk.
De aanvoer is over 1940 beduidend minder dan in 1939. Dit jaar zal ontvangen worden ca.
7.253.000 kg, tegen 8.523.635 kg in het vorige jaar. Een vermindering van 1.270.000 kg of 
ongeveer 15 %. Hierbij is inbegrepen het vervoeren van 3 ritten gedurende 14 dagen naar Eef-
de en Vorden en van den rit Brummen gedurende 5½ maand naar Dieren.
Prijs: De prijs per percent vet was elke maand hoger dan in 1939, zodat niettegenstaande de 
aanmerkelijk kleiner aanvoer slechts f 2000 minder werd uitbetaald.
Boterprijzen: Van 1 Jan.-9 Mei schommelde de prijs tusschen 80 en 84 ct., terwijl heffing en 
toeslag gedurende dien tijd 80 ct, bedroeg.

Na 10 Mei was de aanvoer ontwricht en er kwam hierin voor deze streek spoedig verandering 
door de onderlinge samenwerking van de E.C.B. met de G.O.C.Z. en den Zuivelbond. Spoe-
dig werd een regeling getroffen en ging een zeer groot deel van de boter naar Duitschland. Er 
werd een prijs vastgesteld van f 1.55 per kg; met ingang van 1 Oct. werd deze prijs verhoogd 
tot f 1.95.
Een grooter afname van verpakte boter in het binnenland is te constateren. De aanschaffing 
van een nieuwe boterpers was daarvoor noodzakelijk.

Brandverzekering. Deze is verhoogd van 101.000 gld. tot 139.000 gulden.
Bij Nieuw-Molest-risico werd een verzekering gesloten tegen oorlogsmolest. De kosten zijn 
maximaal f 4200.
Dan deelde de directeur nog mede, dat de nieuwe ketel heel goed bevalt en hield verder een 
praatje over de voersmaak der melk en de midelclen deze tegen te gaan.

De prijsklassen in verband met de Z.K.B.-keuring bedroegen resp. f 1,95 – 1,90.
Verder achtte de directeur het niet denkbeeldig dat tot verplichte levering van ondermelk of 
volle melk zal worden overgegaan.
Het voorstel van het Bestuur om een eventueel voordelig saldo te verrekenen overeenkomstig 
art. 25 van het Huish. Reglement werd eenparig goedgevonden.
Na de gebruikelijke rondvraag, die geen bijzonderheden opleverde, sloot de voorzitter de ver-
gadering met de beste wensen voor 1941.
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